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PROTOKÓŁ XIV/2019 
 

z obrad XIV Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji, odbytej  
w dniu 26 września 2019 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta  
Leszna ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach  
od 14:00 do 18:01. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Adam Kośmider przewodniczy obradom XIV Sesji 
Rady Miejskiej Leszna. 

 
 
Pkt 1. Otwarcie obrad. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Otwieram 
obrady XIV Sesji Rady Miejskiej Leszna. Witam wszystkich obecnych na sali 
sesyjnej Urzędu Miasta: 
− Witam Radnych Miasta Leszna 
− Witam Pana Adama Mytycha, I Zastępcę Prezydenta Miasta Leszna oraz Pana 

dra Piotra Jóźwiaka, II Zastępcę Prezydenta Miasta Leszna wraz ze  
współpracownikami, 

− Witam mieszkańców Leszna, 
− Witam zaproszonych gości, w tym Komendanta Miejskiego Policji Pana 

Krzysztofa Nowaka, Komendanta Miejskiego  Państwowej  Straży Pożarnej Pana 
Macieja Zdęgę, Przewodniczącego OPZZ Pana Zenona Białasa 
i Przewodniczącego NSZZ Solidarność Pana Karola Pabisiaka,  

− Witam przedstawicieli prasy lokalnej, radia i telewizji oraz tych z Państwa, którzy 
przyjęli zaproszenie na dzisiejszą sesję. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! W dniu  

25 września z ogromnym smutkiem i żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci  
śp. Edwarda Baldysa – leszczyńskiego fotografa, fotoreportera, miłośnika muzyki  
i wodzireja, naszego kolegi, wielce zasłużonego dla społeczności lokalnej. Tego 
samego dnia dowiedzieliśmy się o śmierci śp. Krzysztofa Jankowskiego – lekarza, 
chirurga, który pracował w leszczyńskim szpitalu, ale również członka zarządu 
Stowarzyszenia na rzecz Osób Niepełnosprawnych Nasz Dom-Nasz Świat. Bardzo 
proszę o powstanie, uczcijmy ich pamięć chwilą ciszy.  
 
Chwila ciszy. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję uprzejmie. Proszę 
Państwa Radnych o zalogowanie się do programu e-Sesja i potwierdzenie quorum. 
Stwierdzam, że na 23 Radnych, w Sesji na chwilę obecną uczestniczy  
19 Radnych. W związku z tym podejmowane podczas dzisiejszej sesji uchwały 
będą prawomocne. Przed Sesją Otrzymaliście Państwo III wersję projektu uchwały 
na DRUKU Nr 201 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Leszna. Szanowni Państwo! Mając na uwadze obowiązujące rozporządzenie 
Parlamentu Europejskiego i Rady tzw. RODO, proszę wszystkich Państwa 
Radnych, jak również osoby biorące udział  w sesji naszej Rady, którzy będą 
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zabierali głos o przemyślane wypowiedzi, aby nie narazić się na ewentualne 
konsekwencje związane z ujawnieniem danych osobowych. Proszę Państwa! 
Zgodnie z zapisami Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 
2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  
z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 
danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie 
danych) – RODO uczestnictwo w sesji naszej Rady jest równoznaczne  
z wyrażeniem zgody na przetwarzania Państwa danych. Informuję Państwa 
Radnych, że nie wniesiono uwag do protokołu 13 Sesji naszej Rady. Proszę 
Państwa w programie e-Sesja w Punkcie 4 – podjęcie uchwał w sprawach – zostały 
umieszczone opinie-stanowiska komisji przy każdym omawianym projektem 
uchwały. Otrzymaliście Państwo porządek obrad dzisiejszej Sesji – Jest na piśmie 
i stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. Zamieszczony  został również 
w systemie e-Sesja oraz na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta 
Leszna. Pytam Państwa Radnych, czy są uwagi do porządku obrad? Nie widzę. 
Przystępujemy zatem do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie obrad. 

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 200, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048 – DRUK 

Nr 201, 
3) Miejskiego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży  

– DRUK Nr 202, 
4) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody  

– drzew uznanych za zbiorowy pomnik przyrody – DRUK Nr 203, 
5) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym 

na część nieruchomości gruntowej położonej w Lesznie przy ul. Grunwaldzkiej  
– DRUK Nr 204, 

6) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
stanowiących lokale mieszkalne – DRUK Nr 205, 

7) ustalenia procedury głosowania nad wyborem ławników do Sądu Rejonowego  
w Lesznie oraz Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy  
w Lesznie – DRUK Nr 198, 

8) wyboru ławników na kadencję w latach 2020-2023 – DRUK Nr 199, 
9) rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Leszna – DRUK  

Nr 209, 
10) rozpatrzenia petycji o nadanie nowopowstającemu rondu przy zbiegu ulic 

Dożynkowej i Lipowej im. Arcybiskupa Antoniego Baraniaka – DRUK Nr 206, 
11) rozpatrzenia petycji o nadanie nowopowstającemu rondu przy zbiegu ulic 

Racławickiej i Lipowej im. Generała Józefa Hallera – DRUK Nr 207, 
12) rozpatrzenia petycji o nadanie nazw rond, które powstały w ciągu ulicy Lipowej  

– DRUK Nr 208. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie. 
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Pkt 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Od 
poprzedniej Sesji naszej Rady minęły trzy tygodnie. Był to czas intensywnej pracy 
naszej Rady. Z najistotniejszych wydarzeń w życiu naszego miasta zasługują na 
wspomnienie: żużlowcy Fogo Unii Leszno, którzy w niedzielę 22 września wręcz 
znokautowali przeciwnika wygrywając 59:31 i przeszli do historii. Jako pierwsi w XXI 
wieku zdobyli 3 mistrzowskie tytuły z rzędu. To ogromny sukces. Wielkie gratulacje 
dla zawodników, działaczy, trenerów, wszystkich kibiców i sympatyków 
speedway’a. 
17 września złożyliśmy kwiaty przy Obeliskach Ofiar Katynia i Matek Katyńskich 
przy ul. Ofiar Katynia oraz przy Tablicy Sybiraków i Pomniku Matki Sybiraczki przy 
kościele pw. św. Kazimierza oddając hołd ofiarom 80. rocznicy agresji sowieckiej na 
Polskę. 
9 września w Miejskim Ośrodku Kultury odbyła się kolejna gala Leszczyńskiego 
Becikowego, w której wzięło udział ponad trzydzieści rodzin. Rodzice ze swoimi 
pociechami odebrali gratulacje oraz segregatory pediatryczne.  
Również 9 września otrzymaliśmy oficjalną informację o tym, że nowym Dyrektorem 
Teatru Miejskiego w Lesznie został Pan Zbigniew Rybka. Życzymy Panu 
Dyrektorowi spokojnej pracy, wielu premier, znakomitych przedstawień i zawsze 
kompletu widzów. Z nowym Dyrektorem spotkała się grupa Radnych  
– wysłuchaliśmy propozycji programowych. 
14 września odbył się Festyn Organizacji Pozarządowych, leszczyńskich instytucji 
oraz firm zaangażowanych społecznie, w ramach V edycji Aktywnego 
Obywatelskiego Leszna. Wszystkim Państwu Radnych, którzy wzięli udział  
w festynie przy naszym stoisku bardzo dziękuję. Były rozmowy, bezpośrednie 
spotkania z mieszkańcami naszego miasta. Bardzo ciekawa i cenna inicjatywa, 
która myślę, już na stałe weszła do kalendarza imprez w naszym mieście. Przed 
stadionem powstało obywatelskie miasteczko. To bardzo budujące, jak wiele 
organizacji pozarządowych działa na rzecz Leszna i leszczynian. 
Również 14 września na placu leszczyńskich koszar odbyła się ceremonia 
oficjalnego przekazania Miejskiemu Zakładowi Komunikacji ośmiu nowych 
autobusów hybrydowych. Maszyny zakupiono dzięki wsparciu z Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Również 14 września na leszczyńskim lotnisku odbyła się kolejna edycja Pikniku 
Szybowcowego, w którym wzięło udział – chyba nie przesadzę – tysiące 
mieszkańców Leszna i regionu. Mimo nieco skromniejszego programu, widowisko 
robiło ogromne wrażenie, a pokazy po zmroku - największe. Gratulacje dla 
organizatorów! 
18 września na moje ręce wpłynęła Uchwała Nr 18/1097/2019 Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie umorzenia postepowania 
w sprawie stwierdzenia nieważności Uchwały Nr XII/173/2019 Rady Miejskiej 
Leszna z dnia 19 sierpnia 2019 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048. 
18 września w siedzibie Inkubatora Przedsiębiorczości odbyło się szkolenie na 
temat budżetu jednostek samorządu terytorialnego, dochodów i wydatków 
budżetowych, planowania wieloletniego w jst, kontroli wykonania budżetu jst. 
Dziękuję Radnym za dość liczny udział w szkoleniu. Ciekawe szkolenie, bardzo 
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przydatne informacje, przybliżenie funkcji, roli, kształtu, mechanizmów związanych 
z budżetem. 
19 września wraz z Panem Prezydentem Łukaszem Borowiakiem, Panem 
Wiceprezydentem dr. Piotrem Jóźwiakiem oraz Panem Radnym Jackiem 
Adamczakiem przekazaliśmy na ręce Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala 
Zespolonego defibrylator służący do przywracania krążenia. Urządzenie zostało 
zakupione ze środków samorządu leszczyńskiego. Defibrylator ma zostać 
zamontowany w holu szpitala. Wkrótce podobne urządzenie pojawi się w centrum 
miasta – przy Stacji Biznes.  
Informuję Państwa Radnych, że w dniu 1 października br. w sali sesyjnej  odbędzie 
się posiedzenie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej z udziałem wszystkich 
Radnych. Tematem posiedzenia będzie „Ocena koncepcji zastosowania paliwa 
alternatywnego w ramach procesu dostosowania Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. do nowych norm emisyjnych, wyznaczonych przez 
Unię Europejską”. 
Natomiast 2 października br. odbędzie się posiedzenie Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej w siedzibie Miejskiego Zakładu Zieleni. Temat posiedzenia 
to „Analiza funkcjonowania nowo powołanej spółki „Miejski Zakład Zieleni” oraz 
przedstawienie aktualnych prac dotyczących budowy nowej siedziby wraz  
z potencjalnymi modelami finansowania”. 
24 września odbyły się regionalne konsultacje z udziałem Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego Pana Marka Woźniaka. Konsultacje dotyczyły strategii rozwoju do 
2030 roku. Przekazano na nich główne założenia i tezy. Wydaje się zasadne, aby 
odbyły się miejskie konsultacje w tej sprawie w II dekadzie października. 
Wszystkie dokumenty i pisma, o których mówiłem w swojej informacji znajdują się 
do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Czy są jakieś zapytania do przedstawionej informacji? Nie ma pytań. Dziękuję 
bardzo za uwagę. Proszę o zabranie… Jest pytanie? Proszę. Proszę, udzielam 
głosu. Proszę się zgłosić. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Mam jedno pytanie do 
Pana sprawozdania, mianowicie powiedział Pan o spotkaniu z nowym Dyrektorem 
Teatru Miejskiego grupy Radnych. Chciałbym się spytać, jaki charakter miało to 
spotkanie i czy to było spotkanie oficjalne, nieoficjalne i co to była za grupa Radnych 
i w jaki sposób została wyłoniona? Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Panie Radny! Nie udzielę Panu 
teraz odpowiedzi  na to pytanie, ponieważ na tym spotkaniu nie byłem Na tym 
spotkaniu był obecny Pan Przewodniczący. Myślę, że jeżeli Pan Przewodniczący 
dotrze do nas później, ale Pan Prezydent udzieli informacji. 

Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydent Miasta Leszna – Pojawiła się taka 
kwestia, że poinformowałem Przewodniczących wszystkich klubów Radnych o tym, 
że  będzie możliwość takiego spotkania i prosiłem o to, żeby wskazali 
zainteresowane osoby, które chciałby w tym spotkaniu uczestniczyć. Z klubu 
Radnych PL18 Pan Przewodniczący Mocek poinformował mnie, że jedyną chętną 
była Pani radna Kotomska i chyba nikogo więcej nie było. Jeśli kogoś pominąłem, 
to przepraszam, ale taki był klucz, tzn. poinformowano Przewodniczących 
poszczególnych klubów Radnych. To było nieoficjalne, choć w przypadku klubu 
Radnych Platformy, Koalicji, nie pamiętam, która jest poprawna nazwa, ale  
w każdym razie rozmawiałem z Panem Radnym Weinem, którego wtedy nie było  
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i organizowała spotkanie Pani Radna, organizowała, czy była tym koordynatorem 
Pani Radna Machowiak.  

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Panie Radny! Czy może Pan 
ponownie zgłosić się do dyskusji? Sprawdzimy, czy sprzęt już działa odpowiednio. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Dziękuję za udzielenie 
odpowiedzi.  

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś 
pytania do przedstawionej informacji? Nie widzę. Nie ma pytać. Dziękuję bardzo za 
uwagę. Proszę o zabranie głosu w imieniu Pana Prezydenta Łukasza Borowiaka,  
I Zastępcę Pana Adama Mytycha, bardzo proszę Panie Prezydencie. 
 
Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Dziękuję. Panie 
Przewodniczący! Szanowni Państwo! Tak skrótowo, żeby się może nie powtarzać, 
bo jak Państwo wiecie w tych spotkaniach w których oprócz Radnych uczestniczymy 
również my – Prezydent Miasta, Wiceprezydent i ja. Zacznę od informacji o dwóch 
zakończonych na początku września imprezach.  
7 września zakończyły się zawody balonowe, które podziwiało całe miasto. Panie 
Jarku! Panu i współpracownikom gratuluję i dziękuję za to wielkie zaangażowanie, 
bo ja wiem… 
 
Brawa. 
 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Tak jest! Słuszne 
oklaski, bo to jest bardzo fajna impreza, która upiększa nasze niebo, leszczyńskie 
niebo.  
Tego samego dnia zakończył się trwający cztery dni Leszczyński Uliczny Festiwal 
Artystyczny, podczas którego odbyło się ponad 30 wydarzeń, wystąpiło przeszło 50 
artystów z 6 dziedzin sztuki, a miało to miejsce w 9 lokalizacjach leszczyńskiej 
Starówki. Bardzo udana impreza, event i takie miałem odgłosy i bardzo się cieszę, 
że ten projekt się sprawdził i dostał takie pozytywne oceny. Bardzo cenne, że  
w organizację festiwalu zaangażowało się tak wielu młodych ludzi w ogóle 
niezwiązanych z naszym urzędem. Z tej okazji Pan Prezydent Miasta Leszna odbył 
spotkanie z uczestnikami, organizatorami tej imprezy i miał okazję im podziękować 
i podzielić się swoimi wrażeniami. 
8 września odbyła się cykliczna impreza Powrót Króla. Królewski korowód, gry  
i animacje dla dzieci, zabawy i koncerty. A to wszystko we włoskich klimatach.  
9 września wspólnie z Panem Przewodniczącym Pan Prezydent Borowiak spotkał 
się w Ratuszu z Panem sędzią Zdzisławem Witkowskim – przewodniczącym 
leszczyńskiego Wydziału Zamiejscowego Sądu Okręgowego w Poznaniu, aby 
podziękować Panu sędziemu za 20 lat pracy w Lesznie.  
Również 9 września odbyła się gala Leszczyńskiego Becikowego w Miejskim 
Ośrodku Kultury. To była już informacja przekazana przez Pana Przewodniczącego. 
Pan Prezydent Jóźwiak w obecności Pani Radnej Adriany Machowiak, Adama 
Kośmidra oraz Dominiki Bartosz uczestniczyli w tym spotkaniu.  
10 września oraz 19 września Prezydent spotkał się w Ratuszu z małżeństwami, 
które w ostatnim okresie obchodziły okrągłe jubileusze pożycia małżeńskiego. 
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Również 10 września uczestniczył w promocji książki pt. „Wojna i okupacja we 
wspomnieniach Józefa Borowiaka – leszczyńskiego nauczyciela”. Spotkanie odbyło 
się w Archiwum Państwowym. 
12 września odbyła się konferencja prasowa, na której wraz z Panią Naczelnik 
Agatą Pawlikowską i jej zastępcą, Bernadetą Szalewską-Konieczną, przedstawili 
główne prowadzone, zagadnienia związane z inwestycjami drogowymi 
prowadzonymi aktualnie w Lesznie.  
14 września odbyła się V odsłona Festynu Organizacji Pozarządowych, 
leszczyńskich instytucji i firm zaangażowanych społecznie. Była to impreza, jak 
zwykle ciesząca się niezwykłym zainteresowaniem. Zaprezentowało się ponad 190 
podmiotów, wśród których wyróżnić można nie tylko organizacje pozarządowe, 
instytucje, ale również grupy aktywnie działające dla społecznościach lokalnych. 
Była to znakomita okazja do tego, aby zaprezentować nasz cenny – uważam 
–  bardzo potrzebny naszemu miastu nabytek. Chodzi o autobusy hybrydowe.  
W całą tą imprezę była również zaangażowana nasza jednostka wojskowa, także 
bardzo ciekawa  i ciesząca się powodzeniem impreza. 
14 września odbył się Mini Piknik Szybowcowy. Dziękuję w imieniu Prezydenta  
spółce, zarządowi spółki Lotnisko Leszno za doskonałą organizację i bardzo 
ciekawy program. Wiecie wszyscy Państwo, wszyscy Radni zdają sobie sprawę, że 
mimo okrojonego budżetu, była to impreza na pewno udana i interesująca dla 
mieszkańców Leszna, ale myślę, że i gmin ościennych. 
17 września, jak już Pan Przewodniczący informował odbyły się uroczyste obchody 
80. rocznicy agresji ZSRR na Polskę oraz Dzień Zesłańca Sybiru. W tych 
uroczystościach reprezentował Prezydenta Pan Wiceprezydent Piotr Jóźwiak. 
Również bardzo ciekawe spotkanie przy pomniku Matki Sybiraczki i przy płycie 
upamiętniającej osoby, które niestety nie wróciły z zsyłki i z łagrów sowieckich.  
17 września Miasto Leszno wspólnie z Komendą Miejską Policji w Lesznie 
przeprowadziło akcję edukacyjną, adresowaną do rowerzystów. Akcja bardzo 
cenna z punktu widzenia bezpieczeństwa rowerzystów, nie tylko tych młodych, ale 
tych starszych. Miejscem tej akcji było oczywiście skrzyżowanie ul. Słowiańskiej  
z al. Zygmunta Krasińskiego w Lesznie. Tym razem funkcjonariusze byli pobłażliwi, 
ale myślę, że tego typu akcje są bardzo potrzebne w uwagi na to, że są takie miejsca 
gdzie należy zachować szczególną ostrożność i zapobiegać przykrym kolizjom  
i wypadkom. 
Również 17 września Pan wiceprezydent Piotr Jóźwiak spotkał się w moim imieniu 
Prezydenta Borowiaka w Ratuszu z młodymi szermierzami, którzy zdobyli medale 
na Mistrzostwach Polski i na Międzynarodowych Igrzyskach Dzieci i Młodzieży. 
19 września Pan Prezydent uczestniczył wraz z Prezydentem Piotrem Jóźwiakiem 
oraz Przewodniczącym Tomaszem Malepszym w przekazaniu defibrylatora dla 
leszczyńskiej lecznicy. O tym już była informacja więc nie będę tego tematu rozwijał. 
Nie jest to koniec realizacji tej inicjatywy.  
21 i 22 września odbyła się V edycja Festiwalu Miasto Grochowiaka. W ramach 
festiwalu odbyły się koncerty i słuchowiska prezentująca dorobek Grochowiaka. 
22 września po raz trzeci z rzędu nasza drużyna Fogo Unia Leszno zdobyła tytuł 
Drużynowego Mistrza Polski. Szkoda, że to było tak troszeczkę bez walki. Emocji 
było nieco mniej niż zawsze, ale jest to nasz brand, nasza mocna strona miasta. 
Zawsze się szczycimy, gdziekolwiek się pojawię, to wszyscy nam gratulują 
i szczerze zazdroszczą. Gratuluję zawodnikom, zarządowi Unii, wszystkim tym, 
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którzy pracowali na ten sukces. Konsekwencja, talent, wytrwałość, no i wsparcie 
Rady Miasta  nie były bez znaczenia. 
24 września Prezydent Łukasz Borowiak uczestniczył w konsultacjach społecznych 
projektu pt. „Strategii rozwoju województwa wielkopolskiego do 2030 roku”, Było to 
spotkanie przygotowane przez Urząd Marszałkowski Województwa 
Wielkopolskiego Pana Marka Woźniaka. Było interesujące spotkanie, bo oprócz 
tego, że  Pan Marszałek przygotował te założenia tego planu, projektu rozwoju 
Województwa Wielkopolskiego, to jeszcze była okazja do zgłoszenia bardzo 
ciekawych (…) propozycji do tego projektu strategii. 
25 września, już mówiliśmy o śmierci naszego, można powiedzieć przyjaciela, bo 
Edward Baldys wszystkich lubił, szanował i dlatego to wspomnienie na długo 
pozostanie tej osoby w naszej pamięci.  
25 września w imieniu Prezydenta Łukasza Borowiaka miałem okazje uczestniczyć  
w Radzie Programowej Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Muszę poinformować tutaj 
Państwa o tym, że Pani Małgorzata Halec została nową przewodniczącą tej rady 
programowej. Podsumowano poprzedni okres, jakby zakreślono plan działania 
Uniwersytetu na rok następny. 
W imieniu Prezydenta informuję, że zostało wysłane pismo do PKP PLK dotyczące 
harmonogramu realizacji wiaduktu. A dlaczego, to wszyscy wiemy, ponieważ 
sprawna realizacja tej inwestycji w ramach modernizacji tej linii kolejowej bardzo 
mocno wpływa na nasz harmonogramy, że tak powiem, realizacji naszych inwestycji  
z uwagi na to, że chcielibyśmy, aby ten wiadukt, gdy już będzie zrealizowany, był 
takim objazdem na okoliczność realizowania naszych inwestycji infrastrukturalnych. 
Wszyscy wiedzą o jakiej ulicy mówię, mówię o ulicy Święciechowskiej. Bez tego 
wiaduktu realizacja właśnie tej ulicy byłaby taka troszeczkę strzałem w kolano, bo 
pojawiłyby się potężne, potężne problemu komunikacyjne w Lesznie. Mam tutaj 
oczywiście jeszcze na względzie, że będzie realizowana dalsza przebudowa dk12. 
Miła informacja, szanowni Państwo. Ministerstwo Sportu i Turystyki przyznało 
naszemu miastu nagrodę Grand Prix w ogólnopolskim konkursie „Gmina Przyjazna 
Rowerzystom”, zainicjowana to była, konkurs przez PTTK. Wręczenie nagrody 
odbyło się podczas X Międzynarodowych Targów Rowerowych Kielce Bike-Expo.  
I tutaj podziękowania dla naszego Patryka Morysona, który jakby realizował, 
realizuje te projekty, działa na rzecz rozwoju tej naszej sieci rowerowej i dziękuję za 
to uznanie, które, za tą akceptację tego niezwykle użytecznego projektu związanego 
z realizacją ścieżek rowerowych. 
I na koniec, jeszcze bardzo ważna informacja: 2 października rusza termin, 
rozpoczyna się termin budżetu obywatelskiego. Dla informacji tylko, w tym budżecie 
mamy przewidzianą kwotą 2.000.080,00 zł, także  należy pracować i można składać 
wnioski do budżetu obywatelskiego. Bardzo dziękuję i ewentualnie, jeżeli są jakieś 
pytania, to jak będą mógł, oczywiście to odpowiem. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Nie ma pytań. W takim razie 
przechodzimy do pkt-u 4. 
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Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawie. 
 
 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 200 – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokółu wraz  
z Autopoprawkami – Są na piśmie i stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego 
protokółu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę Panią Alicję 
Wojciechowską, Naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu uchwały 
wraz z Autopoprawkami. 

Pani Wojciechowska, Naczelnik WB – Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo! Zmiany polegają na zmniejszeniu po stronie dochodów i po stronie 
wydatków o kwotę 11.908.397,70 zł. Po stronie dochodów zmniejszamy środki 
planowane, jako refundacja wydatków za projekty realizowane z udziałem środków 
budżetu Unii Europejskiej, które już wiemy, że na dzień dzisiejszy nie wpłyną  
na konto budżetu. Jest to kwota 13.070.361,70 zł. Dotyczy to: Zielonego  
Leszna – kwota 1.670.999,33 zł, rozbudowa systemu odprowadzania  
wód opadowych i roztopowych – 1,5 mln zł, przebudowa ul. Osieckiej  
– 5.899.362,37 zł i modernizacja budynku na pl. Metziga na potrzeby biblioteki – to 
jest kwota 4 mln zł. Żeby pokryć te umniejszone dochody, proponujemy zmniejszyć 
wydatki, które wynikają z oszczędności, rezygnacji lub przesunięcia zadań na 
następne lata. Dotyczy to: przebudowy ul. Święciechowskiej – 2,5 mln zł, 
przebudowa ciągu ulic łączących drogę wojewódzką 323 z drogami krajowymi  
5 i 12 – 200 tys. zł, mała architektura w pasach drogowych – 133.100,00 zł, 
utrzymanie nieruchomości – 250 tys. zł, oszczędności na wynagrodzeniach  
w Zespole Obsługi Jednostek Oświatowych i w Urzędzie Pracy – kwota 262.092,93 
zł oraz oszczędności na inwestycjach lub rezygnacja z nich w zakładach 
budżetowych (w MOSIR i MZK) – kwota 353.400,00 zł. Pozostałe zmiany dotyczą 
w dochodach: zwiększamy o kwotę 1.077.571,00 środka z Funduszu Dróg 
Samorządowych, które otrzymaliśmy na budowę ul. Usługowej Budowlanych 
i Architektów. Do tego dokładamy nasz wkład własny w wysokości 800 tys. zł. Środki 
te, ten nasz wkład własny został przeniesiony z zadania pn. „Budowa nowych 
nawierzchnia drogach gminnych o nawierzchni gruntowej”. Włączamy również do 
budżetu subwencję oświatową w wysokości 11.953,00 zł – to jest na wyposażenie 
w pomoce dydaktyczne do nauki przedmiotów przyrodniczych w Szkole 
Podstawowej nr 10. Również wprowadzamy nowy projekt unijny Erasmus+, 
realizowany w Zespole Szkół Ekonomicznych „Praktyki w Portugalii kluczem do 
kariery zawodowej uczniów i nauczycieli”. Wartość całego projektu to ponad 
621.966,00 zł. Realizowany on będzie przez 3 lata. W wydatkach natomiast 
dodatkowo zwiększamy na zakup energii elektrycznej w oświetleniu ulicznych  
–  300 tys. zł, utrzymanie zieleni w opasach drogowych – 100 tys.  zł i dotacja dla 
Miejskiej Biblioteki Publicznej na bieżące wydatki – 100 tys. zł. Pozostałe zmiany 
mają charakter porządkujący budżet. Przenosimy m.in. zadanie związane  
z przystosowaniem budynku starej Szkoły Podstawowej nr 4 do Warsztatów Terapii 
Zajęciowej – przenosimy to zadanie do paragrafu dotacyjnego ponieważ inwestycje 
będzie realizowało stowarzyszenie. Dlatego też ta kwota jest przenoszona. 
Dziękuję. 
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Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję Pani Naczelnik. Proszę 
Państwa! Projekt uchwały na DRUKU Nr 200 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
następujących komisji: 

− Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany jednogłośnie, 8 osób za pozytywnym 
zaopiniowaniem), 

− Komisji Budżetowo-Finansowej (projekt zaopiniowany w obecności 6 radnych:  
3 radnych za, 3 radnych wstrzymało się od głosu), 

− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie 7 osób za), 

− Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany pozytywnie 6 osób za), 

− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany jednomyślnie, 8 radnych 
za). 

Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. 
Bardzo dziękuję. W kolejności zgłoszeń Pani Stefana Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Ja mam  
2 pytania: proszę mi powiedzieć, 100 tys. przeznaczamy na bieżące wydatki  
w bibliotece. Chciałabym wiedzieć, jakie to są bieżące wydatki, czego one będą 
dotyczyły? I drugie pytanie: albo uszło mojej uwadze, dlatego zadaję pytanie, czy  
w budżecie, może ja pominęłam, nie doczytałam, czy w tym budżecie są pieniądze 
na Centrum Usamodzielniania? To jest centrum, które znajduje się na  
ul. Słowiańskiej. Na te pytania chciałabym usłyszeć odpowiedzi. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję bardzo. Proszę  
o odpowiedź Panią Naczelnik. Czy poczekamy na wszystkich? Myślę, że od razu 
będziemy odpowiadać na pytania. 

Pani Hałupka, Skarbnik Miasta Leszna – Szanowni Państwo! Jeżeli 
chodzi o wydatki bieżące biblioteki, Pan Dyrektor złożył wniosek – brakuje na 
bieżące koszty utrzymania, a więc energii, zakupy materiałów, bieżące opłaty. 
Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę bardzo, Pani Radna 
Barbara Mroczkowska… proszę o odpowiedź na drugie pytanie odnośnie centrum. 
Pani Alicja.  

(…) 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję. Proszę o zadanie 

pytania Pana Tomasza Mikołajczaka. Jest Pani Barbara Mroczkowska, proszę 
bardzo. 

Pani Radna Mroczkowska – Chciałam zadać pytanie w takiej kwestii;  
w dziale 700 mamy oszczędności 250 tys. w związku z oszczędnościami 
związanymi z utrzymaniem nieruchomości. Co jest powodem, że takie duże 
oszczędności w tym rozdziale mamy. I dlaczego były takie, tyle przeznaczyliśmy na 
nieruchomości, które są w zasobach miasta? To jest 250 tys. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę bardzo o odpowiedź, Pani 
Skarbnik. 

Pani Hałupka, Skarbnik Miasta Leszna – Szanowni Państwo! Pan 
Prezydent zwrócił się do wszystkich jednostek, również do wydziałów Urzędu 
Miasta Leszna z prośbą o wskazanie oszczędności, ewentualnie takich zadań,  
z których można, ze względu na trudną sytuację budżetu miasta zrezygnować, bądź 
przesunąć na okres późniejszy. Wydział Gospodarki Nieruchomościami wskazał 
kwotę tych oszczędności 250 tys. na zadaniu dotyczącym aktualizacji opłat, 
inwentaryzacji obiektów, przygotowania nieruchomości do sprzedaży i nabycia. 
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Jeżeli chodzi o szczegóły, to poproszę Panią, nie wiem, czy Pani Naczelnik jest 
tutaj? Czy Pani jest w stanie powiedzieć? 

Pani Przyłucka – Zastępca Naczelnika WGN –  Nie ma Pani Naczelnik, 
więc z tego, co się orientuję nastąpiła zmiana przepisów. Mieliśmy taki wydatek  
w związku z koniecznością sprzedaży nieruchomości w strefie I.D.E.A.  
i koniecznością zapłaty wysokiej prowizji z tego tytułu. W międzyczasie zmienił się 
przepis i dzięki temu pojawiła się ta oszczędność. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję. Ad vocem Pani 
Barbara Mroczkowska. 

Pani Radna Mroczkowska – Jeśli mogę, to chciałabym wskazać, że 
właśnie jeśli chodzi o zasoby miasta, to są szczególne zasoby, na które trzeba łożyć 
środki i doprowadzić do tego, żeby były przygotowane do sprzedaży, żeby zrobić tę 
inwentaryzację. Dlaczego 250 tys. to to jest dość dużo, gdzie oszczędzamy właśnie 
na zasobach naszego miasta. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję. Proszę Panią 
Radną Aleksandrę Petrus-Schmidt. 

Pani Radna Petrus-Schmidt – Szanowni Państwo! To jest pierwszy 
budżet, tak naprawdę, w którym mam okazję uczestniczyć i widzieć jak on się 
kształtuje, jak kształtuje się jego realizacja. Być może na wyrost, ale bardzo niepokoi 
mnie fakt, że w tym roku w budżecie dokonujemy zmian, które powodują po 
pierwsze rezygnację z niektórych inwestycji, zwłaszcza drogowych, a przesunięcie 
innych, które były zaplanowane na ten rok albo ich rozpoczęcie było zaplanowane 
na ten rok. Dlatego bardzo uprzejmie proszę, ponieważ ten temat jest również 
szczególnie ważny dla mieszkańców miasta i wielu z nich dotyczy w sposób 
bezpośredni, bardzo proszę o bardzo konkretną odpowiedź na pytanie które 
inwestycje usuwamy dzisiaj w sposób, z których inwestycji drogowych rezygnujemy, 
również z jakich inwestycji innych, rezygnujemy i dlaczego oraz które i na jakie 
terminy przesuwamy? Pozwolę sobie poczekać na odpowiedź na to pytanie,  
a potem zadać następne, jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Pani Radna, dwa razy może się 
Pani wypowiedzieć w tym samym punkcie, także pozwolę. Proszę o odpowiedź 
Panią Agatę Pawlikowską. 

Pani Pawlikowska, Naczelnik WI – Szanowni Państwo! Na dzień 
dzisiejszy nie rezygnujemy z żadnej inwestycji. Jedynie chcielibyśmy przesunąć 
przebudowę ul. Wybickiego – II etap – na początek przyszłego roku. Na dzień 
dzisiejszy, nawet gdybyśmy ogłosili przetarg i wybrali wykonawcę, nie bylibyśmy  
w stanie zakończyć tych robót budowlanych w tym roku, a z racji tego, w jakim stanie 
mamy budżet i szukamy pieniążków, w związku z powyższym proponujemy 
przesunąć tą inwestycję, realizację tej inwestycji na początek przyszłego roku. 
Pozostałe inwestycje, no nie rezygnujemy z nich. Skupiamy się na inwestycjach 
współfinansowanych, na które nie chcemy stracić dofinansowania zewnętrznego. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę bardzo. Pani Radna może. 
Pani Radna Petrus-Schmidt – Szanowny Panie Przewodniczący! Pani 

naczelnik! Ja prosiłam jednak o wymienienie wszystkich inwestycji, z których 
zgodnie z zapisami budżetu i prognozy wieloletniej rezygnujemy i przesuwamy. Pani 
wymieniła jedną ulicę, ja wiem, że jest ich więcej. 

Pani Pawlikowska, Naczelnik WI – Chodzi Pani Radnej  
o ul. Święciechowską? 
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Pani Radna Petrus-Schmidt – Chodzi mi o to, żeby wymienić wszystkie 
ulice, z których rezygnujemy albo które przesuwamy.  

Pani Pawlikowska, Naczelnik WI – W tym roku? To znaczy ja wiem tylko 
o ul. Wybickiego i o ul. Święciechowskiej. Ul. Święciechowska po spotkaniu, które 
odbyło się ostatnio z Radnymi proponowaliśmy wykonaniu przebudowy  
ul. Święciechowskiej po zakończeniu robót budowlanych, związanych z budową 
wiaduktu w ciągu ul. Wilkowickiej. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Pani Radna! Ja tylko przypomnę, 
że Komisja Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej jest po to, żeby zadawać tak 
szczegółowe pytania i dać czas tutaj naczelnikom, kierownikom na to, żeby 
przygotowali. Nie będziemy tutaj omawiać całego budżetu i go analizować. 

Pani Radna Petrus-Schmidt – Panie Przewodniczący! Natomiast na 
niektóre pytania próbowaliśmy uzyskać odpowiedzi wcześniej i co do realizacji 
niektórych inwestycji i opinia publiczna jest nimi zainteresowana. Do mnie trafia 
wiele pytań, dlatego warto żeby te odpowiedzi padły. Wiele pytań dotyczy 
utwardzenia dróg i tego, kiedy one będą realizowane. Przypomnijmy, że mamy już 
w tej chwili wrzesień i stąd też moje kolejne pytanie: co Urząd Miasta zrobił 
– a szczególnie Wydział Inwestycji – w celu przygotowania tych inwestycji, które 
dzisiaj zdejmujemy, czyli co przez te 9 miesięcy zrobiono, aby zrealizować te 
inwestycje? 

Pani Pawlikowska, Naczelnik WI – Na te inwestycje mamy przygotowaną 
dokumentację techniczną i konieczne jest napisanie specyfikacji przetargowej. 
Zajmujemy się w chwili obecnej innymi inwestycjami, które są realizowane na całym 
terenie Miasta Leszna. W dzielnicy Zatorze również w tym roku planujemy ułożenie 
kory asfaltowej na ul. Wita Swtosza, jak również na wniosek mieszkańców będzie 
wybudowane doświetlenie przejścia dla pieszych na ul. Wolińskiej, przy łączeniu  
z ul. Święciechowską. Wykona to Enea na naszą prośbę. W całym mieście 
realizujemy przebudowę dk12, która jest tak naprawdę największą inwestycję  
w mieście Leszno i przebudowa wpływa na ruch kołowy wszystkich mieszkańców 
miasta Leszna zarówno Zatorza, jak i pozostałych dzielnic. Przebudowujemy 
również ul. Lipową, przebudowujemy ul. Osiecką i te wszystkie inwestycje 
wymagają od nas naprawdę dużego zaangażowania, ponieważ na bieżąco 
pojawiają się problemy, jak również zastanawiamy się w jaki sposób nie opóźniać 
wykonawców, bo nie możemy ich opóźniać, a w jaki sposób podzielić ter inwestycje 
żeby te utrudnienia w ruchu były jak największe. Od poniedziałku zamknięty będzie 
przejazd w ciągu ul. Dożynkowej. Te wszystkie rzeczy z naszej strony musimy  
w jakiś sposób „ogarnąć” i spowodować, żeby to wszystko razem nam działało. Na 
chwilę obecną posiadamy dokumentację, a specyfikacji jeszcze nie napisaliśmy. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję Pani Naczelnik. Kolejna 
zgłosiła się Pani Radna Bernardyna Kaźmierczak. Bardzo proszę. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Trudno się zgodzić z przesunięciem terminu przebudowy  
ul. Święciechowskiej, ale względy komunikacyjne jednak przemawiają za tym więc 
już dalej nie będę o tym rozmawiać. Następna sprawa, co tutaj też już była 
poruszana – sprawa ul. Wybickiego. Przetarg mógłby być ogłoszony  
z dokończeniem realizacji do końca czerwca, przepisy na to pozwalają. Jeżeli tu 
przyjmiemy dzisiaj te zmiany chciałabym zapewnienia Pana Prezydenta, że po 
przyjęciu budżetu na rok 2020 pierwszym przetargiem, który będzie ogłoszony, 
będzie na przebudowę ul. Wybickiego. Dziękuję. 
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Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dobrze. Proszę o odpowiedź na to 
pytanie Pana Prezydenta Adama Mytycha. 

Pana Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Ul. Wybickiego na 
pewno chcemy ją realizować w przyszłym roku. Od Radnych też zależy, czy ona 
będzie realizowana, prawda, ale tak, ul. Wybickiego – II etap to jest inwestycja, która 
jest połączona z dużym też naszej spółki MPWiK i dlatego musimy to skoordynować 
i myślę, że przyszły rok będzie rokiem realizacji tego II etapu. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję, Panie 
Prezydencie. Ostatni głos w dyskusji ma Pan Tomasz Mikołajczak, ale 
przepraszam, zgłosił się ad vocem Pan Kazimierz Jęcz i jemu oddaję głos. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Ja mam 
pytanie, czy… 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Panie Radny! Ale proszę odnosić 
się do konkretnych słów Pana Prezydenta. 

Pan Radny Jęcz – Ul. Wybickiego. Czy MPWiK jest przygotowane na drugi 
rok – chodzi mi o środki finansowe – aby zrealizować tę inwestycję? Wiadomo, że 
musimy rozpocząć od zdarcia tej nawierzchni, ale infrastruktura cała 
prawdopodobnie będzie musiała być od nowa wykonana. O ile wiem MPWiK, bo 
tam zaczerpnąłem informację, będzie finansowało realizację tej infrastruktury  
z kredytu, a czy ten kredyt uzyskają, tego nie wiem. Dziękuję. 

Pana Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – W pewnym sensie 
Pan sam odpowiedział na to pytanie. Będzie zrealizowane. 

Pan Radny Jęcz – Cieszę się.  
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – W takim razie przechodzimy do 

Pana radnego Tomasza Mikołajczaka. 
Pan Radny Mikołajczak – Jednym z elementów uchwały, którą będziemy 

głosować jest zmiana nazwy inwestycji „Budowa pomnika Armii Krajowej” na 
„Rewitalizacja terenów zielonych w rejonie ul. Adama Mickiewicza wraz z budową 
pomnika Armii Krajowej”, więc chciałbym wrócić do zagadnienia związanego   
z wycinką drzew w tym rejonie. To też jest w tej uchwale, ta zmiana. I na tej sali 
Prezydent Borowiak kiedyś zapewnił, że nie będzie wycinanych drzew przy tej 
inwestycji, ale przeglądam warunki zamówienia i moim zdaniem projekt jest tak 
skonstruowany, że jednak ta wycinka nastąpi, więc chciałbym się zapytać, czy 
będziemy w przypadku tej inwestycji wycinać drzewa, czy tak jak zapewnił Pan 
Prezydent, nie będziemy wycinać drzew. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę bardzo o odpowiedź na to 
pytanie. 

Pan Szymański, Naczelnik WKiS – Szanowni Państwo! Zgoda na wycinkę 
w tym rejonie została wydana w zeszłym roku i na podstawie tej zgody zostały 
usunięte w zeszłym roku drzewa, które były chore ze względów fitosanitarnych. 
Natomiast w chwili obecnej nie jest planowana wycinka żadnych drzew. Zgoda 
obejmuje większa liczbę, po prostu nie wykorzystamy tej pełnej liczby, na którą 
mamy zgodę. Drzewa, która tam są, postaramy się, aby rosły dalej. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję za tą odpowiedź. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem  
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK  
Nr 200 wraz z Autopoprawkami, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała w sprawie 
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zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 200 wraz  
z Autopoprawkami, została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
16 głosami za,  
  1 głosami przeciw,  
  4 głosami wstrzymującymi się, 
  1 osoba nie głosowała. 

 
 

Uchwała Nr XIV/197/2019 
Jak w Załączniku Nr 4 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048  

– DRUK Nr 201 – wersja III wraz z Autopoprawkami – Jest na piśmie  
i stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego protokółu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę ponownie Panią Naczelnik 

Wydziału Budżetowego Panią Alicję Wojciechowską o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 
2019-2048 – DRUK Nr 201 – wersja III wraz z Autopoprawkami. 

Pani Wojciechowska, Naczelnik WB – Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo! W związku ze zmianami w budżecie, zmieniają się kwoty Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, jak również dokonujemy zmian w wykazie przedsięwzięć  
w limitach wydatków. Dotyczy to zarówno zadań bieżących, jak i inwestycyjnych. 
Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, dotyczy to modernizacji budynku przy  
pl. Metziga na potrzeby Miejskiej Biblioteki Publicznej i rozbudowa systemu 
odprowadzania wód opadowych i roztopowych, Zielone Leszno, przebudowa ciągu 
ulic łączących drogę 323 z drogami krajowymi, przebudowa ul. Święciechowskiej, 
rozbudowa i modernizacja monitoringu oraz wprowadzamy zadanie: „Budowa  
ul. Usługowej, ul. Budowlanych i ul. Architektów”. Chciałabym jeszcze 
autopoprawkę ustną złożyć, która polega na tym, że w wykazie przedsięwzięć  
w pozycji 13226 mamy nazwę zadania „Przystosowanie budynku starej Szkoły 
Podstawowej nr 4 do Warsztatów Terapii Zajęciowej”. I tutaj chcielibyśmy złożyć 
poprawkę, żeby jeszcze dodać „– dotacja”. Ponieważ to jest taka sugestia 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, żeby w wykazie przedsięwzięć było widać, że nie 
to jest realizowana inwestycja przez miasto, tylko przez stowarzyszenie, które tą 
dotację otrzyma. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję bardzo, Pani Naczelnik. 
Proszę Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 201 posiada pozytywną opinię-
stanowisko komisji: 

− Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany jednogłośnie 8 osób za pozytywnym 
zaopiniowaniem), 

− Komisji Budżetowo-Finansowej (projekt zaopiniowany w obecności 6 radnych,   
6 radnych za), 
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− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie 7 osób za), 

− Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany pozytywnie 6 osób za), 

− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany jednomyślnie, 8 radnych 
za). 

 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Bardzo 
proszę w kolejności zgłoszeń Pani Radna Adriana Machowiak, udzielam głosu. 

Pani Radna Adriana Machowiak – Panie Prezydencie! Szanowni Państwo 
Radni! Szanowni Państwo! Mam jedno pytanie: w załączniku nr 2 podpunkt 2 jest 
coś takiego, jak przy przebudowie ul. Święciechowskiej jest ok, jest zmniejszenie 
limitu w 2019, zmniejszenie limitu w 2020 i zwiększenie limitu w 2022 i następnie  
w 2023, ale mam pytanie odnośnie przebudowa ciągu ulic łączących drogę 
wojewódzką i tu są same zmniejszenia i w 19 i w 20, 21, 22, nie ma nigdzie 
zwiększeń. Jest całkowite zmniejszenie łączących nakładów finansowych o kwotę 
6.667.000 zł. Czy może mi Pani wyjaśnić i następnie zmniejszenie limitu 
zobowiązań o kwotę 6200. Dlaczego to jest zmniejszone? I praktycznie nie ma już 
nigdzie zwiększenia w latach następnych. Może mi Pani wyjaśnić o co tu chodzi? 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę bardzo, Pani Naczelnik 
Agata Pawlikowska. 

Pani Pawlikowska, Naczelnik WI – To jest ciąg ulic, które obecnie 
realizujemy i które będziemy realizować z dofinansowania zewnętrznego i tak 
naprawdę one się pojawiały, jako osobne zadania inwestycyjne. To jest przebudowa 
ul. Strzeleckiej, która została już zrealizowana. W chwili obecnej trwa przebudowa 
ul. Lipowej, zaczniemy przebudowę ul. Fabrycznej. I to są osobne zadania 
inwestycyjne. Po przebudowie dk12 będziemy chcieli przebudować u. Obrońców 
Lwowa, Norwida. W chwili obecnej tego nie będziemy robić ponieważ przy  
ul. Norwida jest zaplecze budowy wykonawcy przebudowy dk12 więc dlatego 
później są to po prostu osobne zadania inwestycyjne. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Przystępujemy do głosowania. 
Pytam Państwa, kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048 
– DRUK Nr 201 – wersja III z Autopoprawkami, proszę o podniesienie ręki  
i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na 
lata 2019-2048 – DRUK Nr 201 wersja III z Autopoprawkami, została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
20 głosami za,  
  1 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się, 
  1 osoba nie głosowała. 

 
Uchwała Nr XIV/198/2019 

Jak w Załączniku Nr 6 
 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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3) Miejskiego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 
– DRUK Nr 202  Autopoprawkami – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 7 
do niniejszego protokółu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę Pana Lucjana Rosiaka, 

Naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie projektu uchwały. 
Pan Rosiak, Naczelnik WE – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Chciałbym na początku zgłosić autopoprawkę – prosiłbym, aby w §4  w pkt 1 po 
kropce, którą zlikwidujemy dopisać: „wskazując kolejność preferowanych zajęć”  
i w tym samym § pkt 8 dopisać kolejne zdanie: „Komisja może rekomendować liczbę 
godzin, pozostawiając rodzaj zajęć do wyboru przez dyrektora”. W wyniku 
zgłoszonych uwag na Komisji Edukacji taką autopoprawkę zgłaszamy. Proszę 
Państwa! Uchwała, czy zadania związane z wspieraniem edukacji u zdolnych dzieci 
i młodzieży jest realizowana w Lesznie od 2009 roku. Ostatnia uchwała w tym 
zakresie była w 2013 roku. Obecnie, ponieważ zmieniła się struktura szkół, 
związana z zakończeniem działalności gimnazjów i również doświadczenia w tym 
zakresie spowodowała konieczność wprowadzenia zmian, które polegają właśnie 
m.in. na uwzględnieniu przy stypendiach edukacyjnych uczniów klas szóstych, 
ósmych szkół podstawowych, zamiast jak do tej pory gimnazjów. Doprecyzowano 
zapisy dotyczące nagród za udział w konkursach i olimpiadach. Sprecyzowano 
kwoty dotyczące, czy przysługujące laureatom konkursów i olimpiad, wprowadzając 
jednocześnie zapis, że jeżeli uczeń osiągnął 2 lub 3 tytuły, to za każdy tytuł odrębnie 
otrzymuje nagrodę oraz zmieniono terminy składania wniosków dopasowując je do 
postulatów dyrektorów. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję uprzejmie, Panie 
Naczelniku. Proszę Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 202 posiada pozytywną 
opinię-stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany 
pozytywnie przez 9 radnych obecnych na komisji). Otwieram listę zgłoszeń do 
dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Bardzo proszę Pan Radny Jacek 
Matecki. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Bardzo serdecznie na początku dziękuję Panu Naczelnikowi za tę 
autopoprawkę, o która prosiłem na posiedzeniu komisji, ona rzeczywiście znacząco 
porządkuje procedurę. Oczywiście sam program jest jak najbardziej pozytywny. Ja 
mam jednak jedno pytanie: jaki jest całkowity roczny koszt realizacji tego programu 
dla budżetu Miasta Leszna? 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo proszę. 
Pan Rosiak, Naczelnik WE – Jeżeli Pan Radny pozwoli, to z pamięci rzędy 

wielkości, bo w tej chwili trudno jest odpowiedzieć, ale tak; zajęcia pozalekcyjne to 
było około 500 tys. zł, ponad chyba 600, czy 700 tys. – tzw. programy autorskie, 
czyli dodatkowe godziny przyznawane przez organ, 120 tys. zł – stypendia 
edukacyjne, nagrody, to było 20, do 30 nagród rocznie w granicach 500 zł. I to te 
główne rzeczy. Jeżeli Pan radny sobie życzy, to możemy obliczyć, ale tak mniej 
więcej, taka jest skala.  

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo Dziękuję. Przystępujemy 
zatem do głosowania projektu uchwały. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 
podjęciem uchwały w sprawie Miejskiego Programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży – DRUK Nr 202, proszę o podniesienie ręki 
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i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na DRUKU Nr 202 została podjęta: 

 
Uchwała została podjęta:  
21 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się, 
  1 osoba nie głosowała. 

 
 

Uchwała Nr XIV/199/2019 
Jak w Załączniku Nr 8 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
4) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody 

– drzew uznanych za zbiorowy pomnik przyrody – DRUK Nr 203 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego protokółu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę Panią Annę Poloch  

– Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska o przedstawienie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 203. 

Pani Poloch, Naczelnik WOŚ – Szanowni Państwo Radni! Drzewa 
wchodzące w skład zbiorowego pomnika przyrody, to jest na placu Kościuszki 
wymagają przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w obrębie ich koron  
z powodu występowania suchych, nadłamanych oraz chorych gałęzi i konarów. 
Ponadto drzewo o nr-rze 115 – to jest nasz numer identyfikacyjny – czyli wierzba 
biała posiada koronę, która wymaga korekty. W związku z czym należy je przyciąć 
po to, żeby drzewo po prostu nie uległo wywrotowi. Ponieważ zgodnie z aktualnym 
obowiązującym stanem prawnym, zgodnie z ustawą o ochronie przyrody, drzewa 
będące pomnikami przyrody wymagają uzgodnienia zabiegów pielęgnacyjnych  
z Radą miasta, zasadne jest przyjęcie uchwały. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję uprzejmie. Proszę 
Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 203 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie 7 osób za). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę  
o zgłoszenia. Zamykam listę. Proszę bardzo, Pani Hanna Kotomska. 

Pani Radna Kotomska – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Pani Naczelnik, 
ja mam jedno krótkie pytanie, co prawda ono nie dotyczy pl. Kościuszki, ale jeśli 
jesteśmy przy temacie dendrologicznym, to chciałabym zapytać, bo przypominam 
sobie w 2016 roku, były badania naszego słynnego dębu, przy pl. Metziga i tam,  
o ile ja dobrze pamiętam, proszę mnie skorygować ewentualnie, moje myślenie, 
było takie zalecenie, żeby  co dwa lata przeprowadzać badania tego „naszego 
Bolka”, czy ja dobrze pamiętam, czy my od tego odeszliśmy? Czy jest planowana 
jakaś akcja w związku z tym? 

Pani Naczelnik Poloch – Zalecenia dotyczyły raczej wykonania wiązań, te 
wiązania zostały wykonane i w przyszłym roku będziemy badać, czy wiązania nadal 
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funkcjonują. Takie były zalecenia, oprócz tego, co kilka lat będziemy ponawiać 
badania. 

Pani Radna Kotomska – Dziękuję bardzo. 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję bardzo, przystępujemy 

więc do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały  
w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika 
przyrody– drzew uznanych za zbiorowy pomnik przyrody – DRUK Nr 203, proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 203 została podjęta:  
 
Uchwała została podjęta:  
22 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 
   
 

Uchwała Nr XIV/200/2019 
Jak w Załączniku Nr 10 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

5) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie 
bezprzetargowym na część nieruchomości gruntowej położonej w Lesznie przy  
ul. Grunwaldzkiej – DRUK Nr 204 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 11 
do niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę Panią Anitę Przyłucką 

Zastępcę Naczelnika Wydziału Gospodarowania Nieruchomościami 
o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 204. 

Pani Przyłucka, Zastępca Naczelnika WGN – Szanowni Państwo, 
uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie 
bezprzetargowym na części nieruchomości gruntowej należącej do, stanowiącej 
własność m. Leszna i położonej w Lesznie przy ul. Grunwaldzkiej, kolejna umowa 
ma zostać zawarta z dotychczasowym najemcom, dzierżawcom, dlatego też 
wymagana jest zgoda, ponieważ cel przeznaczenia nieruchomości wykorzystania 
nie spełnia przesłanek zwalniających z konieczności uzyskania zgody Rady, 
dlatego też w tym przypadku wyrażenie zgody przez Radę jest konieczne. Dziękuję 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję uprzejmie. Proszę 
Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 204 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko komisji Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie 7 osób za). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę  
o zgłoszenia. Zamykam listę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów 
Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na część nieruchomości 
gruntowej położonej w Lesznie przy ul. Grunwaldzkiej – DRUK Nr 204, Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 204 została podjęta: 
Uchwała została podjęta:  
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22 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 
 

 

Uchwała Nr XIV/201/2019 
Jak w Załączniku Nr 12 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

stanowiących lokale mieszkalne – DRUK Nr 205 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę Panią Anitę Przyłucką 

Zastępcę Naczelnika Wydziału Gospodarowania Nieruchomościami  
o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 205. 

Pani Przyłucka, Zastępca Naczelnika WGN – Szanowni Państwo 
uchwała dotyczy wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości stanowiących lokale mieszkalne na rzecz ich najemców. Wysokość 
bonifikaty uzależniona jest od trzech przesłanek: wieku budynku, w którym znajduje 
się lokal, wysokości dochodów najemcy oraz czasookresu zamieszkiwania. Dlatego 
też zgoda rady na udzielenie wysokości bonifikaty jest, bonifikaty określonej  
w załączniku w wykazie, zawartym w uchwale jest niezbędna zgoda Rady. Dziękuję.  

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję uprzejmie. Proszę 
Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 205 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko komisji: Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych 
(projekt zaopiniowany pozytywnie 6 osób za). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań 
i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości stanowiących lokale 
mieszkalne – DRUK Nr 205, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU 
Nr 205 została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
22 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 
 
 

Uchwała Nr XIV/202/2019 
Jak w Załączniku Nr 14 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider - Przed ustaleniem procedury 

głosowania przed wyborem ławników, miałem prośbę o 10 minutową przerwę. 
Ogłaszam 15 minutową przerwę i z niej skorzystam. Dziękuję. 15 minut przerwy. 
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Przerwa. 
 
Po przerwie: 
 
7) ustalenia procedury głosowania nad wyborem ławników do Sądu Rejonowego  

w Lesznie oraz Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy  
w Lesznie – DRUK Nr 198 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 15 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę o zabranie głosu Pana 

Jacka Mateckiego Przewodniczącego Zespołu Opiniującego kandydatów na 
ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie oraz  
Sądu Rejonowego  o zapoznanie Radnych z wynikami prac tego zespołu. Proszę 
także o przedstawienie procedury głosowania nad wyborem ławników. Następnie 
przejdziemy do dalszych procedur związanych z powołaniem Komisji Skrutacyjnej  
i samych wyborów. Głos ma pan przewodniczący zespołu Pan Radny Jacek 
Matecki.  

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Zespół opiniujący powołany uchwałą Nr X/153/2019 Rady Miejskiej Leszna  
z  dnia 25 czerwca 2019 r. w składzie: Jacek Matecki, Kazimierz Jęcz, Hanna 
Kotomska, Bernardyna Kaźmierczak, Maciej Dziamski, Justyna Pełszyk, Maciej 
Kuchel i moja osoba. Zespół zapoznał się  z  trybem zgłaszania kandydatów na 
ławników i zgromadzoną  w tej sprawie dokumentacją. Należy w tym miejscu 
przypomnieć, że w 2019 upływa kadencja łaników 2016-2019 i stosowanie  do art. 
163 § 1 Ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych wybory na ławników 
odbywają się najpóźniej do końca październiku roku kalendarzowego, w którym 
upływa kadencja dotychczasowych ławników. Prezes Sądu Okręgowego  
w Poznaniu Sędzia Krzysztofa Lewandowski pismem z dnia 27 maja 2019 r. ustalił 
limity miejsc ławników do Sądu okręgowego w Poznaniu, do Sądu Rejonowego  
w Lesznie wybranych ma być 17 ławników, w tym 12 do orzekania w sprawach  
z zakresu prawa pracy, do XIII Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu 
– Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie wybranych ma być 16 ławników, w tym żaden 
nie będzie do orzekania w trybie sądu pracy. Łącznie wybranych ma być 33 
ławników,  którzy mają być wybrani przez Radę Miejską  Leszna na kadencję 2020-
2023. 
Podmiotami uprawnionymi do zgłaszania kandydatów na ławników są: 
-prezesi właściwych sądów, 
-stowarzyszenia, organizacje społeczne i zawodowe,  
-co najmniej 50 obywateli, 
W ustawowym terminie do 30 czerwca 2019 r. zgłoszono łącznie 50 kandydatów,  
z tego : 
- 13 kandydatów zgłosił Prezes Sądu Okręgowego w Poznaniu , 
- 10 kandydatów zgłosił Prezes Sądu Rejonowego w Lesznie , w tym 4 do Sądu 
Rejonowego w Lesznie, 6 do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy, 
- 2 kandydatów zgłosiły organizacje związkowe , 
- 4 kandydatów zgłoszonych zostało przez obywateli , 
-  20 kandydatów zgłosiły stowarzyszenia. 
Zgłoszenia kandydatów dokonano na urzędowych kartach zgłoszenia, których wzór 
określony został rozporządzeniami Ministra Sprawiedliwości z 9 czerwca 2011 r.   
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w sprawie sposobu postepowania z dokumentami złożonymi radom gmin przy 
zgłaszaniu kandydatów na ławników oraz wzoru karty zgłoszenia. 
Do kart zgłoszenia załączone zostały właściwe dokumenty, o których mowa w art. 
162 § 2-4 ustawy z 27 lipca 2001 r.- Prawo o ustroju sądów powszechnych  
w postaci: 
informacji z KRK dotyczącej kandydata na ławnika, 
oświadczenie kandydata, że nie jest prowadzone przeciwko niemu postępowanie 
o przestępstwa ścigane z oskarżenia publicznego lub przestępstwo skarbowe, 
oświadczenie kandydata, ze nie jest lub nie był pozbawiony władzy rodzicielskiej,  
a także, że władza rodzicielska nie została mu ograniczona ani zawieszona, 
zaświadczenie lekarskie, stwierdzające brak przeciwwskazań do wykonywania 
funkcji ławnika, 
dwa zdjęcia, 
odpisy z Krajowego Rejestru Sądowego, potwierdzające wpis organizacji 
związkowej lub stowarzyszenia, jeśli zgłoszenia kandydata dokonują te organizacje, 
listy osób podpisane przez co najmniej 50 obywateli zgłaszających kandydata na 
ławnika mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących stale na terenie gminy 
dokonującej wyboru. 
 
Komisja zapoznała się z tymi dokumentami, zweryfikowała te dokumenty  
i zaproponowała Państwu radnym określone grupy kandydatów do poszczególnych 
sądów, które Państwo otrzymali na maila.  
Wystąpiono również do Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 
o kandydatach na ławników. Informacje o kandydacie uzyskuje się i sporządza  na 
zasadach określonych dla informacji o kandydacie do objęcia stanowiska 
sędziowskiego od Komendanta.  
Wielkopolski Komendant Wojewódzki Policji w Poznaniu, stosownie do art. 162 § 9 
ustawy z 27 lipca 2001 r. – Prawo o ustroju sądów powszechnych poinformował , 
że 41 zgłoszonych kandydatów na ławników nie figuruje w bazie danych Krajowego 
Systemu Informacyjnego Policji, 8 kandydatów było karanych mandatami za 
wykroczenia w ruchu drogowym. 
Informacje te jednak  nie powinny być przeszkodą do ubiegania się o funkcję 
ławnika. 
Na podstawie informacji z  Krajowego Rejestru Karnego oraz oświadczeń  osób 
kandydujących stwierdzamy, że  nie figurują one w Krajowym Rejestrze Karnym 
jako osoby karane. 
Zespół opiniujący kandydatów stwierdza, że zgłoszenia kandydatów na ławników 
dokonano zgodnie z obowiązującym prawem i zgodnie z przyjętą procedura  
i wszyscy, którzy zostali przedstawieni kandydaci  - odpowiadają kryteriom  wyboru 
na ławnika , które określone są w art. 158  i art.159 ustawy z 27 lipca 2001 r.- Prawo 
o ustroju sądów powszechnych. Tak, jak mówiłem, szczegółowe listy kandydatów 
na łaników otrzymali Państwo na swoje skrzynki.   
Jeżeli chodzi o tryb głosowania, jest on określony w uchwale Nr XIV/ 2019 – DRUK 
Nr 198, o ilości ławników, których trzeba wybrać do poszczególnych sądów. I na 
początku chciałbym zgłosić autopoprawkę, w załączniku Nr 2, poz. 22 zmienia się 
nazwisko kandydatki, ponieważ pojawiło się, było tam nazwisko panieńskie 
Wiśniewska, natomiast zastępujemy nazwiskiem Kulinska, na kartach na kartach 
do głosowania będzie już właściwe nazwisko, drugie to jest sprostowanie oczywistej 
omyłki pisarskiej, w § 3 ust. 2 uciekła literka a i pojawiło się słowo złącznik a ma być 
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załączniki, jeżeli chodzi o samą treść uchwały i tryb  wyboru ławników. Wybieramy 
16 ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek zamiejscowy w Lesznie 
spośród 24 kandydatów, 5 ławników do Sądu Rejonowego w Lesznie, bez orzekania 
w sprawach z zakresu prawa pracy spośród 6 kandydatów. 12 ławników do Sądu 
Rejonowego w Lesznie, ze wskazaniem do orzekania w sprawach z zakresu prawa 
pracy spośród 16 kandydatów. Wybór ławników następuje w głosowaniu tajnym, 
zwykłą większością głosów , karty do głosowania przygotuje komisja skrutacyjna, 
każdy Radny otrzyma trzy karty do głosowania, na której będzie musiał skreślić 
właściwą liczbę, zakreślić właściwą liczbę kandydatów we właściwych okienkach, 
wzory kart do głosowania określone są jako załączniki do uchwały. Na karcie do 
głosowania, kandydaci umieszczeni są w kolejności alfabetycznej, Radni głosują 
przez postawienie znaku x w kratce z prawej strony obok nazwiska kandydata. 
Postawienie znaku x oznacza, ze kandydat otrzymuje głos, Za głosy nieważne 
uważa się: w głosowaniu na ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu, gdy na 
karcie do głosowania Radny postawi więcej niż 16 znaków, w głosowaniu na ławnika 
do Sądu Rejonowego w Lesznie, bez wskazania do orzekania w sprawach  
z zakresu prawa pracy, gdy na karcie do głosowania radny postawi więcej niż  
5 znaków x i  w głosowaniu na ławnika do Sądu Rejonowego w Lesznie ze 
wskazaniem do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy głos będzie 
nieważny, gdy na karcie do głosowania radny postawi więcej niż 12 znaków x na 
karcie do głosowania. Za głosy nieważne uznaje się również karty przedarte, 
uszkodzone, w taki sposób, że nie będzie możliwe odczytanie wyników głosowania 
danego radnego. W taki razie, wyniki będą klasyfikowane w następujący sposób, za 
ławników uważa się wybrane osoby, które do Sądu Okręgowego w Lesznie, to 
będzie 16 kandydatów,  którzy otrzymają największą liczbę głosów, do Sądu 
rejonowego w Lesznie, bez wskazania do orzekania w sprawach z zakresu prawa 
pracy, będzie 5 kandydatów, którzy otrzymali największa liczbę głosów, a do Sądu 
Rejonowego w Lesznie bez wskazania do orzekania w sprawach z zakresu prawa 
pracy, do Sądu Rejonowego w Lesznie ze wskazaniem do orzekania w sprawach  
z zakresu prawa pracy, będzie to 12 kandydatów, którzy otrzymają największą 
liczbę głosów, teraz dziękuję bardzo.  

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję Panie Radny. Proszę 
Państwa projekt uchwały na DRUKU Nr 198 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko komisji: Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany jednogłośnie 8 osób 
za pozytywnym zaopiniowaniem). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę  
o zgłoszenia. Zamykam listę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów 
Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia procedury głosowania nad 
wyborem ławników do Sądu Rejonowego w Lesznie oraz Sądu Okręgowego  
w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie – DRUK Nr 198, proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 198 została podjęta: 
 
21 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się, 
  1 osoba nie głosowała. 

 
Uchwała Nr XIV/203/2019 
Jak w Załączniku Nr 16 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
8) wyboru ławników na kadencję w latach 2020-2023 – DRUK Nr 199 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 17 do niniejszego protokółu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Zgodnie z procedurą przed chwilą 
ustaloną, musimy powołać komisję skrutacyjną. Chciałbym zaproponować, aby 
komisja skrutacyjna składała się trzech członków, po jednym przedstawicielu  
z każdego klubu Radnych Rady Miejskiej Leszna. Czy są jakieś inne propozycje? 
Bardzo proszę przedstawicieli klubów o składanie propozycji na członków komisji 
skrutacyjnej. Proszę bardzo, Pan Marek Wein. 

Pan Radny Wein – Panie Przewodniczący! Proponuję Pana Radnego 
Koalicji Obywatelskiej Jacka Mateckiego. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dobrze, Pan Kazimierz Jęcz. 
Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Proponuję z klubu Prawa  

i Sprawiedliwości Pana Mariusza Nowackiego. 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę bardzo, Hanna Kotomska. 
Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! W imieniu klubu PL18 

proponuję kandydaturę Pani Dominiki Bartosz. 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dobrze. Proszę więc o zgodę 

Pana Jacka Mateckiego. Czy przyjmuje Pan tę kandydaturę? 
Pan Radny Matecki – Tak. 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę Pana Mariusz Nowackiego 

o potwierdzenie. 
Pan Radny Nowacki – Wyrażam zgodę. 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę o wyrażenie zgody Panią 

Dominikę Bartosz. 
Panią Radna Bartosz – Wyrażam zgodę. 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Dziękuję 

bardzo. Wysoka Rado! Przegłosujemy teraz skład komisji skrutacyjnej. Pytam, 
zatem kto z Pań i Panów Radnych jest za tym, aby powołać komisję skrutacyjną  
w składzie: Jacek Matecki, Mariusz Nowacki i Dominika Bartosz do 
przeprowadzenia wyborów na ławników do Sądu Rejonowego w Lesznie oraz Sądu 
Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie, proszę o podniesienie 
ręki? 
 
Za składem komisji skrutacyjnej głosowano:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymującymi się. 
 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Komisja skrutacyjna została 

powołana. Proszę komisję skrutacyjną o formalne ukonstytuowanie się i wybranie 
spośród siebie przewodniczącego oraz przygotowanie kart do głosowania. 
Ogłaszam 5 minut przerwy. Do dyspozycji Państwa jest biuro Rady. 
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Przerwa. 
 
Po przerwie: 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Oddaję głos Przewodniczącemu 

komisji skrutacyjnej. Bardzo proszę o przedstawienie zasad głosowania. 
Pan Radny Matecki – Szanowni Państwo Radni! Komisja skrutacyjna 

ukonstytuowała się w takim składzie: Dominika Bartosz, jako członek, zastępca 
– Mariusz Nowacki, moja osoba jako przewodniczący. Tak, jak mówiłem wcześniej, 
szanowni Państwo każdy z Państwa otrzyma 3 karty do głosowania. Na pierwszej 
karcie są 24 nazwiska i w nagłówku pod kartą do głosowania mamy napisane: 
„wybieramy 16 ławników”. To jest takie przypomnienie, aby nie skreślić więcej niż 
16 nazwisk, nie zakreślić więcej niż 16 nazwisk dlatego, że głos będzie wtedy 
nieważny. Na drugiej karcie mamy 6 nazwisk i wybieramy 5 ławników. Na trzeciej 
karcie mamy 16 nazwisk, wybieramy 12 ławników. Głosowanie w trybie tajnym. 
Od razu mówię, że proszę skrupulatnie i z dobrym zastanowieniem głosować 
dlatego, że nie ma możliwości wymiany karty do głosowania, jeżeli ktoś się pomyli  
i odda głos nieważny. Za chwileczkę w trójkę przejdziemy. Każdy z Państwa 
otrzyma od każdego z nas jedną kartę do głosowania i kto zagłosuje, bardzo 
prosimy, aby wrzucić tutaj do urny, która jest pusta (w tym momencie nastąpiło 
okazanie urny Radnym). Zamkniemy ją i kto będzie gotowy, proszę złożyć kartę na 
4 i wrzucić do urny. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję, Panie 
Przewodniczący. Czy jakieś pytania co do zasad? Proszę bardzo, Pani Radna. 

Pani Radna Ratajczak – Głosujemy na trzech, czy głosowanie raz, dwa, 
trzy? 

Pan Radny Matecki – Nie. Od razu rozdamy wszystkim radnym 3 karty do 
głosowania. Pan Przewodniczący da nam chwilę czasu na to, żeby się zastanowić, 
bo to troszkę czasu będzie trwało. 3 karty do głosowania i tak, jak mówiłem pod 
nagłówkiem jest liczba ile tych maksymalnie zgłoszeń należy wytypować. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Ja tylko uzupełnię, że można 
oddać mniejszą ilość głosów, nie można oddać większej liczby głosów. W takim 
razie proszę bardzo o rozdanie kart do głosowania i przystąpimy do tajnego 
głosowania. Każdy Radny, który dokona wyboru, proszę o wrzucenie kart do urny. 

Pani Radna Ratajczak – Jeszcze tylko ostatnie pytanie kontrolne, aby 
każdy sprawdził, czy na 3 różne karty do głosowania. Jeżeli tak jest, myślę, że 
możemy rozpocząć procedurę głosowania. Szanowni Państwo! Czy wszyscy już 
oddali głos? Jeszcze nie. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo proszę wrzucić ostatnie 
karty do głosowania. Proszę komisję skrutacyjną o udanie się do Biura Rady  
i ustalenie wyników głosowania, a my mamy kolejną przerwę. 

Pan Radny Matecki – Czy wszyscy oddali karty? 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Wszyscy Radni oddali karty do 

głosowania? Ogłaszam przerwę 15-minutową. 
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 
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Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Wznawiam obrady XIV Sesji Rady 

Miejskiej Leszna po przerwie i oddaję głos Przewodniczącemu komisji skrutacyjnej. 
Proszę o przedstawienie wyników głosowania w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Rejonowego w Lesznie oraz Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek 
Zamiejscowy w Lesznie. Pan Przewodniczący Jacek Matecki. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Komisja podliczyła głosy i mamy 3 protokoły z prac komisji skrutacyjnej i po 
kolei je przedstawię: 
 

PROTOKÓŁ 
Komisji Skrutacyjnej powołanej na Sesji Rady Miejskiej Leszna w dniu 26 września 
2019 roku z przeprowadzonego głosowania tajnego w sprawie wyboru ławników do 
Sądu Rejonowego w  Lesznie, bez wskazania do orzekania w sprawach z zakresu 
prawa pracy. 
 
Komisja w składzie: 
Przewodniczący:    Jacek Matecki     
Członkowie:            Dominika Bartosz, Mariusz Nowacki 
    
wybrana zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 roku, poz. 506 ze zm.) oraz art. 160  
§ 1 ustawy z  dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów powszechnych  
(Dz. U. z 2019 roku, poz. 52 ze zm.) przez Radę Miejską Leszna stwierdza, że  
w głosowaniu wzięło udział 22  radnych, którzy oddali 22 ważne karty do 
głosowania.  
 
Kandydaci na ławników do Sądu Rejonowego w  Lesznie, bez wskazania do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy otrzymali następującą ilość głosów: 
 
Dawczyk Wioletta       –     14           
Drost Bogdan              –   10 
Głuszak Renata          –     12             
Łagoda Alina               –      8 
Sosińska Elżbieta        –    17 
Szymaniak Katarzyna  –    21   
 
W wyniku głosowania największą ilość głosów uzyskali: 
 
Dawczyk Wioletta        
Drost Bogdan   
Głuszak Renata                   
Sosińska Elżbieta    
Szymaniak Katarzyna 
 
Tym samym Rada wybrała w głosowaniu tajnym 5 ławników. 
 
Na tym protokół zakończono i opatrzono stosownymi podpisami. 
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     Przewodniczący       .................................. 
 
     Członek                    ................................... 
 
     Członek                    ................................... 
 
 
Leszno, dnia 26 września 2019 roku 
 
 

Pan Radny Matecki – I tutaj sprawa jest oczywista. Natomiast w dwóch 
pozostałych protokołach będziemy zmuszeni przeprowadzić dogrywkę, ale 
pozwólcie Państwo, że przedstawimy te protokoły:  
 

PROTOKÓŁ 
Komisji Skrutacyjnej powołanej na Sesji Rady Miejskiej Leszna w dniu 26 września 
2019 roku z przeprowadzonego ponownego głosowania tajnego w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w  Lesznie, ze wskazaniem do orzekania  
w sprawach z zakresu prawa pracy. 
 
Komisja w składzie:  
Przewodniczący: Jacek Matecki  
Członkowie:         Dominika Bartosz, Mariusz Nowacki 
    
wybrana zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 roku, poz. 506 ze zm.) oraz art. 160 
§ 1 ustawy z  dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów powszechnych  
(Dz. U. z 2019 roku, poz. 52 ze zm.) przez Radę Miejską Leszna stwierdza, że  
w głosowaniu jak niżej udział wzięło 22  radnych, którzy oddali 22 ważne karty do 
głosowania. 
 
Kandydaci na ławników do Sądu Rejonowego w  Lesznie, ze wskazaniem do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy otrzymali następującą ilość głosów:  
 
Adamski Krzysztof  –   8 
Chudzińska Irena  – 13 
Chudziński Jerzy  –   4 
Ciąder Piotr    – 12 
Grzelczak Maciej   – 13 
Krause Lucyna  –   8 
Kwaśniewska Barbara – 21 
Mrozek Marzena   –   9 
Neczyński Stanisław –   9 
Nowak Halina  – 10 
Przewoźna Justyna  – 13 
Przybylak-Kajak Mariola    –   5 
Pułkownik Roman             –   7 
Rosik Wiesław                   – 11   
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Sytnik Roman                    –   9  
Żwirko Bogumiła                –   9 
 
W wyniku głosowania największą ilość głosów uzyskali: 
 
Chudzińska Irena   
Ciąder Piotr  
Grzelczak Maciej    
Kwaśniewska Barbara   
Mrozek Marzena   
Neczyński Stanisław  
Nowak Halina  
Przewoźna Justyna 
Rosik Wiesław   
Sytnik Roman    
Żwirko Bogumiła  
 
Tym samym Rada w głosowaniu wybrała 11 ławników spośród 12 wymaganych. 
 
Z uwagi na równą liczbę głosów 2 kandydatów: Adamski Krzysztof  i Krause Lucyna 
konieczne jest przeprowadzenie dodatkowego tajnego głosowania, w którym 
wybrany zostanie 1 ławnik. 
 
Na tym protokół zakończono i opatrzono stosownymi podpisami. 
     Przewodniczący       .................................. 
 
     Członek                    ................................... 
 
     Członek                    ................................... 
 
 
Leszno, dnia 26 września 2019 roku 
 
 

Pan Radny Matecki – I trzecie głosowanie, trzeci protokół: 
 

PROTOKÓŁ 
Komisji Skrutacyjnej powołanej na Sesji Rady Miejskiej Leszna w dniu 26 września 
2019 roku z przeprowadzonego ponownego głosowania tajnego w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie. 
 
Komisja w składzie: 
Przewodniczący:   Jacek Matecki    
Członkowie:           Dominika Bartosz, Mariusz Nowacki 
    
wybrana zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 roku, poz. 506 ze zm.) oraz art. 160  
§ 1 ustawy z  dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów powszechnych  
(Dz. U. z 2019 roku, poz. 52 ze zm.) przez Radę Miejską Leszna stwierdza, że  
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w głosowaniu jak niżej udział wzięło 22  radnych, którzy oddali 22 ważne karty do 
głosowania. 
 
Kandydaci na ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy 
w  Lesznie otrzymali następującą ilość głosów: 
 
Adamska Halina                 – 12    
Andrzejewska Krystyna     –   9    
Bany Aleksandra   – 11  
Czapla Karol    –   9 
Dąbrowicz-Białek Halina  – 13  
Ganowicz Jolanta   – 13 
Jęcz Irena    – 21 
Jędrzejczak Małgorzata  – 14  
Kapitan Regina   –   8   
Kózka Bożena    – 16   
Kulinska Joanna          – 12             
Lipowy Iwona              –   6 
Maćkowiak Wojciech           –   8                               
Małyszka Ewa   – 19   
Michaluk Małgorzata   –   9   
Moksiewicz Bożena   – 20  
Neczyńska Anna              – 16   
Olejniczak Zdzisława  – 12   
Ostanowicz Renata             – 13   
Stanisławska-Szczygieł Ewa –   2   
Tritt Halina    – 11  
Twardowska Ilona   –   7  
Wierzchowiecka Ewa  –   6  
Zabłocka Maria                            – 13  
 
W wyniku głosowania największą ilość głosów uzyskało 15 kandydatów: 
 
Adamska Halina     
Bany Aleksandra    
Dąbrowicz-Białek Halina   
Ganowicz Jolanta   
Jęcz Irena    
Jędrzejczak Małgorzata   
Kózka Bożena      
Kulinska Joanna                       
Małyszka Ewa     
Moksiewicz Bożena    
Neczyńska Anna                
Olejniczak Zdzisława    
Ostanowicz Renata    
Tritt Halina     
Zabłocka Maria 
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Rada w głosowaniu wybrała 15 wyżej wymienionych kandydatów na ławników 
spośród wymaganych 16. 
 
Z uwagi na równą liczbę głosów 3 kandydatów: 
 
Andrzejewska Krystyna  
Czapla Karol 
Michaluk Małgorzata 
 
Konieczne jest przeprowadzenie dodatkowego tajnego głosowania, w którym 
zostanie wybrany 1 ławnik. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
     Przewodniczący       .................................. 
 
     Członek                    ................................... 
 
     Członek                    ................................... 
 
 
Leszno, dnia 26 września 2019 roku 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Panie Przewodniczący! Proszę  
o wyjaśnienie głosowania i rozdanie kart. 

Pan Radny Matecki – Tak. Za chwileczkę Państwo otrzymacie 2 karty do 
głosowania. Na jednej karcie są 3 nazwiska i spośród 3 nazwisk, aby głos był ważny 
należy wybrać tylko jednego ławnika. Na drugiej karcie do głosowania są 2 nazwiska 
i też, aby głos był ważny wybieramy tylko jednego ławnika. Chyba sprawa jasna. 
Możemy przystąpić? 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Czy ktoś ma jeszcze jakieś 
pytania? Proszę rozdać karty do głosowania, pokazać, że urna jest pusta (w tym 
momencie nastąpiło okazanie urny Radnym). Rozpoczynamy dogrywkę. 

Pan Radny Matecki – Istnieje niebezpieczeństwo, że jeżeli kandydaci 
dostaną równą ilość głosów, będzie kolejna dogrywka. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! 10 minut 
przerwy. Mam nadzieję, że to już rozstrzygnie (…)  

Pan Radny Matecki – Czy wszyscy Radni oddali głosy? 
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Wznawiam 
obrady XIV Sesji. Oddaję głos Przewodniczącemu komisji skrutacyjnej i proszę  
o przedstawienie wyników dogrywki. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Odbyły się 2 głosowania. Protokół z pierwszego głosowania: 
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PROTOKÓŁ 

Komisji Skrutacyjnej powołanej na Sesji Rady Miejskiej Leszna w dniu 26 września 
2019 roku z przeprowadzonego ponownego głosowania tajnego w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie. 
 
Komisja w składzie: 
Przewodniczący:   Jacek Matecki    
Członkowie:           Dominika Bartosz, Mariusz Nowacki 
    
wybrana zgodnie z art.18 ust.2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 roku, poz.506 ze zm.) oraz art. 160 § 1 
ustawy z  dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów powszechnych  
(Dz. U. z 2019 roku, poz. 52 ze zm.) przez Radę Miejską Leszna stwierdza, że  
w głosowaniu jak niżej udział wzięło 22  radnych, którzy oddali 22 ważne karty do 
głosowania. 
 
Kandydaci na ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy 
w Lesznie otrzymali następującą ilość głosów: 
 
Andrzejewska Krystyna  –  1 
Czapla Karol                   –  4 
Michaluk Małgorzata      – 17 
 
W wyniku głosowania największą ilość głosów uzyskała Michaluk Małgorzata – 17 
głosów 
 
Rada w ponownym tajnym głosowaniu wybrała Małgorzatę Michaluk na ławnika. 
  
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
     Przewodniczący       .................................. 
 
     Członek                    ................................... 
 
     Członek                    ................................... 
 
 
Leszno, dnia 26 września 2019 roku 
 

Pan Radny Matecki – Natomiast do Sądy Rejonowego ze wskazaniem do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy: 
 

PROTOKÓŁ 
Komisji Skrutacyjnej powołanej na Sesji Rady Miejskiej Leszna w dniu 26 września 
2019 roku z przeprowadzonego ponownego głosowania tajnego w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Lesznie, ze wskazaniem do orzekania  
w sprawach z zakresu prawa pracy. 
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Komisja w składzie:  
Przewodniczący: Jacek Matecki  
Członkowie:         Dominika Bartosz, Mariusz Nowacki 
    
wybrana zgodnie z art.18 ust.2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 roku, poz.506 ze zm.) oraz art. 160 
§ 1 ustawy z  dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów powszechnych  
(Dz. U. z 2019 roku, poz. 52 ze zm.) przez Radę Miejską Leszna stwierdza, że  
w głosowaniu jak niżej udział wzięło 21 radnych, którzy oddali 18 ważnych kart do 
głosowania (3 karty nieważne). 
 
Kandydaci na ławników do Sądu Rejonowego w  Lesznie, ze wskazaniem do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy w ponownym głosowaniu otrzymali 
następującą ilość głosów:  
 
Adamski Krzysztof – 11 
Krause Lucyna      –  11 
 
konieczne jest przeprowadzenie dodatkowego tajnego głosowania, w którym 
zostanie wybrany 1 ławnik. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
     Przewodniczący       .................................. 
 
     Członek                    ................................... 
 
     Członek                    ................................... 
 
      
Leszno, dnia 26 września 2019 roku 
 

Pan Radny Matecki – W związku z tym, zarządzamy trzecie głosowanie  
i ponownie wybieramy jednego ławnika. Każdy z Państwa otrzyma jedną kartę do 
głosowania, wybieramy jednego ławnika. Proszę pokazać, że urna jest pusta (w tym 
momencie nastąpiło okazanie urny Radnym). 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Czy są jakieś 
pytania co do głosowania? Jeśli nie, to proszę rozdać karty i głosujemy. Szanowni 
Państwo! Ogłaszam przerwę i proszę komisję skrutacyjną o szybkie podliczenie 
głosów. 

Pan Radny Matecki – Czy wszyscy Radni oddali karty do głosowania? My 
udajemy się do Biura Rady. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Głosu nie oddał jeszcze Piotr 
Więckowiak. Karta do głosowania została wydana. Czy wrzucamy tę kartę pustą, 
czy uznajemy głos nieważny? Karta do głosowania została wydana, Radny jest 
nieobecny, nie oddał głosu. 
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Pan Radny Matecki – Tak. Zabieramy kartę i stwierdzamy, że  
w głosowaniu wzięło udział 21 Radnych, a tę podpiszemy, jako kartę 
niewykorzystaną. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Proponują, 
abyśmy na tym etapie omówili pkt 5 – Interpelacje i zapytania Radnych. Czy jest 
jakiś głos przeciwko? 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo proszę Panią Radną 
Stefanię Ratajczak o odczytanie treści swoich interpelacji. 

Pani Radna Ratajczak – Ja mam dwie interpelacje, ale z jednej interpelacji 
się wycofuję, ponieważ ona została już mi udzielona w gazecie ABC, a chodziło mi 
o stomatologów od 1 września tego roku we wszystkich szkołach. Także mieszkańcy 
o tym wiedzą, że z dniem 1 września  wszystkie dzieci w szkołach średnich, 
podstawowych mają zapewnioną opiekę stomatologiczną.  Wszystkie informacje we 
wczorajszej gazecie ABC. Dlatego składam drugą interpelację – Jest na piśmie  
i stanowi Załącznik Nr 18 do niniejszego protokółu. Ona też dotyczy opieki 
zdrowotnej. I tutaj zadaje pytanie: zwracam się z zapytaniem, w których szkołach 
wracam się z zapytaniem, w których szkołach naukę pobiera ponad 700 uczniów? 
Proszę również o podanie, czy w szkołach w których jest ponad 700 uczniów jest 
zapewniona opieka pielęgniarki lub higienistki szkolnej codziennie  
w wysokości 1 etatu. To się wiąże z tą nową ustawą dotyczącą opieki zdrowotnej 
Tutaj proszę o odpowiedź  w sprawie higienistki. Dziękuje bardzo. To wszystko. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję, Pani Radna. 
Proszę o przedstawienie interpelacji Panią Radną Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Moja interpelacja dotyczy już tematu, który dzisiaj omawialiśmy, 
ale przedstawię ją – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 19 do niniejszego 
protokółu. W imieniu mieszkańców ul. Wybickiego i pobliskich ulic proszę  
o informację, kiedy zostanie przygotowany i ogłoszony przetarg na wykonanie nowej 
nawierzchni ul. Wybickiego, tj. II etap. Jest to inwestycja, która uwzględniona jest  
w tegorocznym budżecie. Ul. Wybickiego jest jedną z najstarszych o nieutwardzonej 
nawierzchni ulic. Jest utwardzona tymczasowo korą asfaltową. Ma bardzo duże 
znaczenie to, że realizacja II etapu została obiecana mieszkańcom w tym roku. Na 
ten temat już rozmawiano i po prostu wiemy, że jest przesunięcie w budżecie  
i będzie realizowany tak, jak obiecał Pan Prezydent w przyszłym roku.  I tutaj, do tej 
interpelacji dołącza się kolega Kazimierz Jęcz. Akurat nie było koleżanki, tak samo, 
Aleksandra Petrus-Schmidt. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję, Pani Radna.  
O odczytanie treści swoich interpelacji Panią Radną Adrianę Machowiak. 

Pani Radna Machowiak – Panie Prezydencie! Panie Przewodniczący! 
Szanowna Rado! Mam dwie; jedna dotyczy publikacji w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Miasta Leszna protokołów z wszystkich komisji Rady Miasta, 
zarówno tych doraźnych, jak i stałych – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 20 
do niniejszego protokółu. Wiedza nt. działalności Radnych jest bardzo istotna 
ponieważ Radni reprezentują swoich wyborców i to przez nich mieszkańcom 
najłatwiej jest włączyć się w procesy stanowienia prawa miejscowego i w realny 
sposób wpływać na to, co dzieje się wokół nich. Dlatego tak ważne jest, aby każdy 
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zainteresowany miał możliwość zapoznać się z przebiegiem prac sowich Radnych. 
Nie każdy zainteresowany mieszkaniec może wziąć udział w posiedzeniach komisji. 
Terminy często pokrywają się z innymi ważnymi wydarzeniami, czy tez obowiązkami 
zawodowymi. Zainteresowani mieszkańcy mogliby zapoznać się z pełnym 
protokołem z komisji w czasie dla nich dogodnym, czy to w dzień, czy to w nocy. 
Wprowadzenie szczególnego zapisu w protokołach z komisji, w tym to, jak dany 
Radny głosował, jakie zadawał pytania będzie stanowiło dodatkową dbałość  
o przejrzystość działania wybranych Radnych. Ułatwiłoby to również dostęp do 
protokołów Radnym, którzy nie uczestniczą w innych komisjach. W samorządzie nie 
ma spraw ważnych i nieważnych. Wszystkie decyzje bezpośrednio i pośrednio 
dotyczą mieszkańców. Umożliwienie wglądu w proces legislacyjny dla mieszkańców 
byłoby też świetnym przykładem pozytywnej polityki. Jako Radni nie mamy nic do 
ukrycia, a transparentność naszych działań, jak domniemam jest dla wszystkich nas 
ważna. I druga dotyczy drzew, zasadzeń drzew w różnych miejscach, dzielnicach 
Miasta Leszna – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 21 do niniejszego 
protokółu. W ostatnim czasie w związku z rozwojem miasta prowadzone są liczne 
inwestycje, które często związane są z koniecznością wycinki zieleni,  
w szczególności drzew, choć wiem, że w wielu miejscach udało ominąć się ten 
proceder. Zwracam się z prośbą o umożliwienie mieszkańcom Leszna sadzenia 
drzew w różnych skwerach, placach zabaw, dzielnicach, oczywiście w miejscach 
wyznaczonych przez Urząd Miasta Leszna oraz ze wskazaniem na rodzaj drzew. 
Mamy ku temu bardzo dobrą okazję, a mianowicie takie akcje mogły by się odbywać 
z okazji stuletniej rocznicy powrotu Leszna do Macierzy. Każdy mieszkaniec mógłby 
drzewo zakupić i zasadzić je z własnym nazwiskiem rodowym. Chciałabym, żeby 
mieszkańcy mieli możliwość pielęgnowania posadzonych drzew przez siebie,  
a przychodząc tam z rodzinami pokazywali im coś wyjątkowego, zaszczepiając tym 
samym dbałość o to szczególne dla nich miejsce i wydarzenie historyczne tak 
ważne dla naszego miasta. W przyszłości moglibyśmy też iść tropem innych 
polskich miast, w których to funkcjonują specjalne parki, gdzie rodzice mogą 
zasadzać drzewa, kiedy urodzi im się dziecko. Pomysł ten spotyka się nie tylko  
z entuzjastycznym zaangażowaniem mieszkańców tych miast, ale również 
przyczynia się do zazielenienia terenów miejskich i proekologicznej polityki. 
Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję, Pani Radna, a ja 
informuję państwa, że odpowiedzi na interpelacje  zostaną udzielone na piśmie  
w ustawowym 14-dniowym terminie. Wyczerpaliśmy ten punkt, czyli wracamy do 
przerwy i oczekiwania na komisje skrutacyjną. Dziękuję.  
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 
 
 
Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawie – ciąg dalszy. 
 
8) wyboru ławników na kadencję w latach 2020-2023 – DRUK Nr 199 – ciąg dalszy. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Wznawiamy obrady. Proszę Pana 
Przewodniczącego, żeby przedstawił wyniki. 
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Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Szanowni Państwo! Protokół z trzeciego głosowania:  
 

 
PROTOKÓŁ 

Komisji Skrutacyjnej powołanej na Sesji Rady Miejskiej Leszna w dniu 26 września 
2019 roku z przeprowadzonego ponownego głosowania tajnego w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Lesznie, ze wskazaniem do orzekania  
w sprawach z zakresu prawa pracy. 
 
Komisja w składzie:  
Przewodniczący: Jacek Matecki  
Członkowie:         Dominika Bartosz, Mariusz Nowacki    
    
wybrana zgodnie z art.18 ust.2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 roku, poz.506 ze zm.) oraz art. 160  
§ 1 ustawy z  dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów powszechnych  
(Dz. U. z 2019 roku, poz. 52 ze zm.) przez Radę Miejską Leszna stwierdza, że  
w głosowaniu jak niżej udział wzięło 21  radnych, którzy oddali 18 ważnych kart do 
głosowania (3 karty nieważne). 
 
Kandydaci na ławników do Sądu Rejonowego w Lesznie, ze wskazaniem do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy w ponownym (trzecim) głosowaniu 
otrzymali następującą ilość głosów:  
 
Adamski Krzysztof     – 11 
Krause Lucyna           –  7 
 
W wyniku ponownego głosowania ławnikiem wybrano Adamskiego Krzysztofa. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
     Przewodniczący       .................................. 
 
     Członek                    ................................... 
 
     Członek                    ................................... 
 
Leszno, dnia 26 września 2019 roku. 
 

Pan Radny Matecki – Dziękuję bardzo. 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję, Panie 

Przewodniczący. Wybrano składy do wszystkich sądów określonych w uchwale. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała w sprawie wyboru ławników na kadencję  
w latach 2020-2023 do Sądu Okręgowego i do Sądu Rejonowego została podjęta 
przez Wysoką Radę w wyniku tajnego głosowania. Odczytam pełne brzmienie 
uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2020-2023: 
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Uchwała nr XIV/204/2019 
Rady Miejskiej Leszna z dnia 26 września 2019 roku 

 
w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2020-2023. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506 ze zm.) oraz art. 160 § 1 ustawy z dnia  27 lipca 
2001 roku Prawo o ustroju sądów powszechnych (Dz.U. z 2019 r. poz. 52 ze zm.) 
Rada Miejska Leszna uchwala, co następuje: 
 

§1 
1. Stwierdza się, że ławnikami do Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek 

Zamiejscowy w Lesznie na kadencję  2020-2023, na podstawie tajnego 
głosowania wybrano: 

   
1. Adamska Halina 
2. Bany Aleksandra 
3. Dąbrowicz-Białek Halina 
4. Ganowicz Jolanta 
5. Jęcz Irena 
6. Jędrzejczak Małgorzata 
7. Kózka Bożena 
8. Kulinska Joanna 
9. Małyszka Ewa 
10. Michaluk Małgorzata 
11. Moksiewicz Bożena 
12. Neczyńska Anna 
13. Olejniczak Zdzisława 
14. Ostanowicz Renata 
15. Tritt Halina 
16. Zabłocka Maria 

2. Stwierdza się, że ławnikami do Sądu Rejonowego w Lesznie, bez wskazania do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy, na kadencję 2020-2023, na 
podstawie tajnego głosowania wybrano: 

 
1. Dawczyk Wioletta 
2. Drost Bogdan 
3. Głuszak Renata 
4. Sosińska Elżbieta 
5. Szymaniak Katarzyna 

 
3. Stwierdza się, że ławnikami do Sądu Rejonowego w Lesznie, ze wskazaniem do 

orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy, na kadencję 2020-2023, na 
podstawie tajnego głosowania wybrano: 

 
1. Adamski Krzysztof 
2. Chudzińska Irena 
3. Ciąder Piotr 
4. Grzelczak Maciej 



35 
 

 

5. Kwaśniewska Barbara 
6. Mrozek Marzena 
7. Neczyński Stanisław 
8. Nowak Halina 
9. Przewoźna Justyna 
10. Rosik Wiesław 
11. Sytnik Roman 
12. Żwirko Bogumiła 

     
§ 2 

1. Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta. 
2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 

Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej Leszna 

 
Adam Kośmider 

 
 

Uzasadnienie do uchwały Nr XIV/204/2019 Rady Miejskiej Leszna 
z dnia 26 września 2019 roku 

 
w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2020-2023. 
 
Stosownie do art. 163 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów 
powszechnych (Dz. U. z 2019 r. poz. 52 ze zm.) wybory ławników odbywają się 
najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym upływa kadencja 
dotychczasowych ławników. 
Przed przystąpieniem do wyborów Rada Miejska zapoznaje się z opinią zespołu  
ds. zaopiniowania kandydatów na ławników powołanego Uchwałą Nr X/152/2019 
Rady Miejskiej Leszna z dnia 25 czerwca 2019 roku. Zespół przedstawia swoją 
opinię o zgłoszonych kandydatach na Sesji Rady, w szczególności w zakresie 
spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. 
Po przeprowadzeniu wyborów zgodnie z ustalonym regulaminem głosowania  
w wyborach ławników do sądów powszechnych Rada stwierdza w drodze uchwały 
wybór ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu – Ośrodek Zamiejscowy  
w Lesznie oraz Sądu Rejonowego w Lesznie. 
 

Uchwała Nr XIV/204/2019 
Jak w Załączniku Nr 22 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
9) rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Leszna – DRUK Nr 209 

– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 23 do niniejszego protokółu. 
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Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Proszę Panią Hannę Kotomską, 
Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie projektu 
uchwały. 

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 
Leszna. Skarga dotyczy rzekomego niedotrzymania terminu w związku z otwarciem 
basenu, otwartego basenu. Skarżąca zarzuca Prezydentowi, że nie została 
wykonana uchwała, która rzekomo miała gwarantować otwarcie tego basenu już po 
zakończeniu roku szkolnego. Niestety, jak Państwo sami wiecie – i tutaj obszerne 
wyjaśnienia złożył Pan Dyrektor MOSiR-u – z powodów takich bardzo praktycznych  
i oczywistych, niestety nie udało się zatrudnić odpowiedniej ilości ratowników. 
Wszelkie próby rekrutacji na to stanowisko spełzły na niczym, w związku z tym 
basen został otwarty z dniem 1 lipca i niestety nic w tej sytuacji nie dało się innego 
zrobić. W związku z tym Komisja uznała skargę na Prezydenta za bezzasadną. 
Dziękuje bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję uprzejmie. Proszę 
Państwa! Projekt uchwały na DRUKU Nr 209 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (projekt zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie 
6 radnych za). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam 
listę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Leszna 
– DRUK Nr 209, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU  
Nr 209 została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
20 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  1 głosami wstrzymującymi się, 
  1 osoba nie głosowała. 

 
Uchwała Nr XIV/205/2019 
Jak w Załączniku Nr 24 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
10) rozpatrzenia petycji o nadanie nowopowstającemu rondu przy zbiegu ulic 
Dożynkowej i Lipowej im. Arcybiskupa Antoniego Baraniaka – DRUK Nr 206 wraz 
z autopoprawką – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 25 do niniejszego 
protokółu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Mam 
propozycję, żeby pkt 10, 11 i 12 przy omawianiu tych projektów uchwał, tu jest 
podobne uzasadnienie, żeby omawiać je en bloc, a głosować będziemy osobno. 
Czy są jakieś głosy sprzeciwu? To bardzo proszę o omówienie Panią Radną Hannę 
Kotomską, Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie 
tychże uchwał. 

Pani Radna Kotomska – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Na początek  
2 autopoprawki: w projekcie na DRUKU Nr 208 i Nr 206. W projekcie na DRUKU  
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Nr 208 zabrakło sformułowania w drugim akapicie „nie został” – to jest pierwsza 
autopoprawka. Natomiast druga autopoprawka dotyczy projektu uchwały na 
DRUKU Nr 206 – w ostatnim akapicie w uzasadnieniu nie mówimy o rondzie, tylko 
czytam w związku z autopoprawką będzie on brzmiał tak: „Członkowie Komisji 
przychylili się do opinii Zespołu do Spraw Nazewnictwa i rekomendują Radzie 
przyjęcie wniosku do realizacji w momencie, gdy budowa ulicy łączącej rondo 
Antoniny z ul. Gronowską zostanie ukończona, tzn., gdy obiekt zostanie 
zainwentaryzowany” itd. To są te dwie autopoprawki. Jak Państwo jesteście 
doskonale zorientowani tak naprawdę te projekty uchwał ta bardzo tożsame. Dwie 
petycje złożyła Fundacja im. Huberta Mądrego, z kolei trzecia petycja została 
złożona przez mieszkankę Miasta Leszna. Tymi petycjami najpierw zajął się również 
Zespół do Spraw Nazewnictwa pod kierunkiem obecnego tutaj Pana Naczelnika 
Narlocha i Zespół do Spraw Nazewnictwa wszystkie te petycje w tym kształcie 
odrzucił. I co z tego wynika? Fakt wynika następujący; tak, jak już wspomniałam 
wcześniej oba ronda są nadal w budowie i nie ma ich na mapach, oba czekają na 
zakończenie inwestycji, w związku z tym w tej chwili nie można mówić o nadawaniu 
im odpowiednio nazw. Z kolei petycja, dotycząca nadania imienia Arcybiskupa 
Baraniaka zostanie zarezerwowana tak, jak wspomniałam do tej nowopowstałej  
w przyszłości ulicy. W związku z tym projektu na DRUKACH od Nr 206 do Nr 208 
Komisja, zgodnie z sugestią Zespołu do Spraw Nazewnictwa również nie przychyliła 
się do żądania tych petycji. Jednocześnie komisja również przychylając się do głosu 
Zespołu uznała, że zarówno nazwa „Rondo Leszczynko”, o którą wnioskowała 
mieszkanka Leszna, jak i nazwa „Rondo im. Gen. Józefa Hallera” zostaną 
zarezerwowane na przyszłość i w momencie powstania tych rond zostanie 
rozpatrzona na nowo ta propozycja „Rondo Leszczynko”, natomiast propozycja 
nazwania im. Gen. Józefa Hallera być może znajdzie swoje miejsce w innej 
lokalizacji, ale to wszystko na przyszłość. Na razie wszystkie te petycje zostały 
oddalone. Dziękuje bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję uprzejmie. Informuję 
Państwa, że projekt uchwały na DRUKU Nr 206 posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (projekt zaopiniowany pozytywnie 
jednomyślnie 6 radnych za). Również pozytywną opinię posiada projekt uchwały na 
DRUKU Nr 207 (również 6 radnych było za) i również projekt uchwały na DRUKU 
Nr 208 posiada pozytywną opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (6 radnych za). 
Szanowni Państwo! Omawiając en bloc te projekty uchwał, otwieram listę do 
zgłoszeń nad wszystkimi trzema projektami. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. 
Bardzo proszę Pani Radna Aleksandra Petrus-Schmidt. 

Pani Radna Petrus-Schmidt – Szanowni Państwo! Ja chcę tylko 
powiedzieć, że w tej kwestii już raz zabraliśmy głos w formie uchwały, w której 
stwierdziliśmy, że nazwy rond powinny być jak najbardziej nazwami geograficznymi, 
ponieważ są to punkty orientacyjne w mieście, dlatego myślę, że tutaj będziemy 
zgodni w naszym opiniowaniu tych spraw natomiast te zasady zostały ustalone  
i powinniśmy się ich trzymać. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję bardzo. Szanowni 
Państwo! Przystępujemy do głosowania. Jak wspomniałem wcześniej, każdy  
z projektów uchwał osobno. W tym momencie będziemy głosować projekt uchwały 
na DRUKU Nr 206. Rozpatrzymy petycję o rozpatrzenia petycji o nadanie 
nowopowstającemu rondu przy zbiegu ulic Dożynkowej i Lipowej im. Arcybiskupa 
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Antoniego Baraniaka. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 206 została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
20 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  1 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XIV/206/2019 
Jak w Załączniku Nr 26 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
11) rozpatrzenia petycji o nadanie nowopowstającemu rondu przy zbiegu ulic 
Racławickiej i Lipowej im. Generała Józefa Hallera – DRUK Nr 207 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 27 do niniejszego protokółu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo Radni! 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 207 została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
18 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  3 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XIV/207/2019 
Jak w Załączniku Nr 28 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
12) rozpatrzenia petycji o nadanie nazw rond, które powstały w ciągu ulicy Lipowej 

– DRUK Nr 208 wraz z autopoprawką – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  
Nr 29 do niniejszego protokółu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo Radni! 

Przystępujemy do głosowania. Szanowni Państwo Radni! Przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na DRUKU Nr 208 została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  2 głosami wstrzymującymi się. 
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Uchwała Nr XIV/208/2019 
Jak w Załączniku Nr 30 

 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! 
Zakończyliśmy pkt 4 – podjęcie uchwał. Zakończyliśmy tez pkt 5 – interpelacje  
i zapytania Radnych. 

 
Pkt 6. Wolne głosy i wnioski. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Mając na 
uwadze obowiązujące rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady  
tzw. RODO, proszę wszystkich Państwa Radnych, jak również osoby biorące udział  
w sesji naszej Rady, którzy będą zabierali głos o przemyślane wypowiedzi, aby nie 
narazić się na ewentualne konsekwencje związane z ujawnieniem danych 
osobowych. Kto z Państwa chciałby zabrać głos?  
Ja chciałbym zabrać głos, dosłownie krótko. W sobotę o godzinie 15.00 w Teatrze 
Miejskim będzie gościem Premier Pan Mateusz Morawiecki. Zapraszam na to 
spotkanie radnych i mieszkańców. Teraz przechodzimy do dyskusji, proszę o głos 
Panią Stefanię Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Ja mam takie jedno pytanie: 14 sierpnia złożyłam 
interpelację odnośnie przycięcia gałęzi drzew na Rondzie Grzybowo. Minęło  
1,5 miesiąca, nie zostały dokonane żadne przycinki drzew. Drzewa są bardzo małe, 
pochylają się w stronę chodnika. Jadąc od strony cmentarza, czy Osieckiej po 
prostu 2 osoby nie mogą się wymienić, ponieważ gałęzie opadają na drzewo. 
Proszę o odpowiedź, może być telefonicznie, kiedy to będzie zrobione. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję. Proszę  
o zabranie głosu Panią Radną Lidię Baksalary.  

Pani Radna Baksalary – Szanowni Państwo! Miło mi poinformować, że  
w ramach Aktywnego Obywatelskiego Leszna 19 września  odbyła się impreza  
pt. „Dzień zawodowca dla przedszkolaków”. Impreza ta cieszyła się bardzo dużym 
zainteresowaniem. Uśmiech dzieci był bezcenny. Dzieci mogły zapoznać się  
z zawodami, do których uczniowie przygotowują się w przyszłości. I przede 
wszystkim chciałam podziękować Prezydentowi Miasta Leszna Łukaszowi 
Borowiakowi i Przewodniczącemu Rady Miasta Leszna Panu Tomaszowi 
Malepszemu za obecność i mam nadzieję, że w przyszłym roku też będzie taka 
owocna. Dziękuję ślicznie. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Dziękuję bardzo, a o głos 
poproszę Panią Radną Barbarę Mroczkowską. 

Pani Radna Mroczkowska – Szanowni Państwo Radni! Mieszkańcy 
Leszna! Chciałam zakomunikować, że jutro o godzinie 14.30 na leszczyńskim 
Rynku będziemy gościć Pana Senatora Borusewicza, na którego przybycie 
serdecznie zapraszamy. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Bardzo dziękuję, a o głos prosi 
Aleksandra Petrus-Schmidt i tego głosu udzielam. 

Pani Radna Petrus-Schmidt – Szanowni Państwo! Jako Przewodnicząca 
Komisji kodyfikacyjnej chciałabym zakomunikować, że komisja przystępuje do prac 
nad Statutem w tej chwili z dużym rozmachem i w związku tym wszystkie osoby, 
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które chciałyby złożyć jakiekolwiek propozycje, wnioski dotyczące zmian w Statucie 
proszone są o ich złożenie do dnia 12 października w Biurze Rady Miasta, albo 
przesłanie drogą elektroniczną na adres aleksandrapetrus@interia.pl. My nie 
będziemy odpowiadać na te wnioski każdej osobie z osobna. One zostaną 
przedstawione na Komisji kodyfikacyjnej i będą brane przez Komisje kodyfikacyjną 
pod uwagę w sensie takim, że będziemy nad nimi dyskutować. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Pani Radna! Jednak lepiej by było, 
żeby Państwo wysyłali te wnioski na adres Biura Rady, myślę, że zaufanie jest 
wystarczające.  

 
Pkt 7. Zakończenie. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Szanowni Państwo! Państwo 

Radni! Zamykam obrady XIV Sesji Rady Miejskiej Leszna. Dziękuję Państwu. 
 

 
 

        Protokołował:                                                  Przewodniczący obrad: 

      Szymon Hebisz                                                  Wiceprzewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej Leszna 

 

  Adam Kośmider 
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Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas XIV Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 26 września 2019 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik  
Nr 31 do niniejszego protokołu. 
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